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BRMG-KPGiM-III.0012.71.2022 
 

Protokół Nr 44-8/2022 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się 26 września 2022 roku (poniedziałek), rozpoczęte o 
godz. 10:00 - zdalne w aplikacji Microsoft TEAMS. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 

Powitał zebranych i sprawdził obecność członków Komisji: 
Lp. Nazwisko i imię Stanowisko Początek 

obrad   
1.  Dzik Piotr Przewodniczący Obecny 
2.  Strzelczyk Elżbieta Wiceprzewodnicząca Obecna 
3.  Koralewski Kazimierz Członek Komisji Obecny 
4.  Owczarczak Agnieszka Członek Komisji Obecna 
5.  Hajduk Michał Członek Komisji Obecny 
6.  Rabenda Karol Członek Komisji Nieobecny 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Członek Komisji Obecny 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. Nieobecny Radny Karol Rabenda. Lista obecności Komisji stanowi 
załącznik nr 1. Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 44 posiedzenie, i poinformował, że 
porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Po sporządzeniu porządku do Komisji zostały skierowane dwa projekty uchwał, 
które proponuję wprowadzić pod obrady: 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

opłaty miejscowej – Druk nr 1397. 
 

Gdy zostanie wprowadzony będzie rozpatrywany w punkcie 3.1. 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu do porządku obrad?  
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Hajduk Michał  Za X X 
4. Koralewski Kazimierz Za X X 
5. Owczarczak Agnieszka Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
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2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Starogardzkim i 
Powiatem Gdańskim w sprawie powierzenia Powiatowi 
Starogardzkiemu organizacji przewozów pasażerskich w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach 
pasażerskich – Druk nr 1401. 

 

Gdy zostanie wprowadzony będzie rozpatrywany w punkcie 5.1. 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu do porządku obrad?  
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3. Hajduk Michał  Za X X 
4. Koralewski Kazimierz Za X X 
5. Owczarczak Agnieszka Za X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Szanowni Państwo Radni, Pan Prezydent Piotr Kryszewski wycofał z procedowania  
wniosek  w sprawie zaopiniowania złożonych ofert na oddanie w najem w trybie 
bezprzetargowym w drodze zbierania i wyboru ofert lokalu użytkowego 
położonego przy ul. Nowe Ogrody 35 w Gdańsku. Wniosek - pismo Nr 
GN.LN.4120.302.2021.3859465 z 26.08.2022 r. z dnia 26 sierpnia 2022 roku stanowi 
załącznik Nr 4 do protokołu. Wniosek o wyłączenie z obrad podyktowany jest z uwagi 
na dodatkowe analizy złożonych ofert w konkursie o najem przedmiotowego lokalu - 
pismo GN.NL.4120.302.2021 z dnia 26 września 2022 roku stanowi załącznik Nr 5 do 
protokołu 
 
W związku z powyższym będzie zmiana numeracji porządku, czyli wykreślamy 
punkt 14 i w to miejsce wprowadzamy obecny punkt 15 i pozostałe punkty zostaną 
ponumerowane w kolejności. 

 

Czy są jakieś uwagi do porządku obrad?  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Zgłosiła, że nie może otworzyć folderu  ze sprawozdaniami spółek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie miałem problemu z otwarciem tych materiałów. Czy ktoś jeszcze miał 
problem? 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Też nie mogę otworzyć tego materiału. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie wiem dlaczego tak jest, może macie jakiś problem z laptopem. Nie jest to 
uwaga do porządku obrad, więc  kto jest za przyjęciem następującego 
porządku obrad? 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – Druk Nr 1399 - w zakresie 
działania Komisji.  

Przedstawia: Pani Izabel Kuś - Skarbnik Miasta Gdańska, Pani Agnieszka Trojanowska 
– Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk Nr 
1400 - w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: Pani Izabel Kuś- Skarbnik Miasta Gdańska, Pani Agnieszka Trojanowska 
– Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 

wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Gdańska – Druk nr 1398. 

Przedstawia: Pani Izabel Kuś- Skarbnik Miasta Gdańska, Pani Agnieszka Trojanowska 
– Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
3.1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty 

miejscowej – Druk nr 1397. 
Przedstawia: Pani Izabel Kuś- Skarbnik Miasta Gdańska, Pani Agnieszka Trojanowska 

– Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie powierzenia Gdańskim 

Autobusom i Tramwajom Spółce z o.o. z siedzibą w Gdańsku zadań własnych 
Gminy Miasta Gdańska w zakresie tramwajowego lokalnego transportu 
zbiorowego – Druk Nr 1375. 

Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie powierzenia Gdańskim 

Autobusom i Tramwajom Spółce z o.o. z siedzibą w Gdańsku zadań własnych 
Gminy Miasta Gdańska w zakresie autobusowego lokalnego transportu 
zbiorowego – Druk Nr 1376. 

Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
 
5.1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 

w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Starogardzkim i Powiatem 
Gdańskim w sprawie powierzenia Powiatowi Starogardzkiemu organizacji 
przewozów pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego w 
powiatowych przewozach pasażerskich – Druk nr 1401. 

Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
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6. Sprawozdania finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska za 2021 
rok. 

Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli objęcia 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura 
Społeczna Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – 
Druk Nr 1380. 

Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia strategii Rozwoju 

Miasta Gdańska pn. „Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta” – Druk Nr 
1387. 

Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, Pan Marcin 
Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych 

 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji 

kasyna gry – Druk Nr 1390. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia opinii o 

lokalizacji kasyna gry – Druk Nr 1391. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia opinii o 

lokalizacji kasyna gry – Druk Nr 1392. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG  zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej  – Druk Nr 1394. 

Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
  

13. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zaopiniowania złożonych ofert na oddanie w najem w trybie 
bezprzetargowym w drodze zbierania i wyboru ofert lokalu użytkowego 
położonego przy ul. Miszewskiego 17, pok. 203 w Gdańsku. Pismo: Wniosek – 
pismo Nr: GN.LN.4120.297.2021.3859465 z 26.08.2022 r.  

Przedstawia: Pan Ziemowit Borowczak – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości  
 

14. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie  zmiany po 
stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu lokalu użytkowego 
położonego przy ul. Jaskółczej 7/15 w Gdańsku. Wniosek - pismo Nr: 
NL.4121.234.2022.3887692 z 09.09.2022 r.  

Przedstawia: Pan Ziemowit Borowczak – Dyrektor Gdańskich Nieruchomości  



5 
 
 

 
15. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 3 Maja w 
Gdańsku. Wniosek -  pismo Nr: WGK-II.7142.210.2021. JK.3118406 z 08.09.2022 r.  

Przedstawia: Pani  Olga Goitowska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
  
16. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Kossaka w 
Gdańsku.  Wniosek - pismo Nr: WGK-II.7123.19.2022. IK.3379166 z 25.08.2022 r.  

Przedstawia: Pani  Olga Goitowska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
17. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Łęczyckiej w 
Gdańsku. Wniosek – pismo Nr - wniosek: WGK-II.7124.12.2022.GM/IK.3408493 z 
25.08.2022 r.  

Przedstawia: Pani  Olga Goitowska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
18. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uzupełnienia rocznych list osób zakwalifikowanych do udzielenia pomocy 
mieszkaniowej na 2022 rok - po korektach wynikających ze złożonych 
odwołań. Wniosek – pismo Nr: WGK-II.3758801.2022.MD z 30.08.2022 r.  

Przedstawia: Pani  Olga Goitowska - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
19. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie przyjęcia porządku obrad: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Porządek został przyjęty 6 głosami za – jednogłośnie. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję.  
Porządek obrad został przyjęty. Przechodzimy do punktu  nr 1. Widzę panią 
dyrektor Agnieszkę Trojanowską, bardzo proszę o zreferowanie Komisji 
projektu uchwały, zawartego w Druku Nr 1399. 
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PUNKT – 1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – Druk nr 1399 - w zakresie 
działania Komisji.  
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.244.2022 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Witam bardzo serdecznie. 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 
Druk nr 1399 to zmiana uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na bieżący rok. Projekt 
dotyczy przede wszystkim poważnych zmian w zakresie dochodów i wydatków 
majątkowych. Jeśli chodzi o stronę dochodową to dotacje na projekty 
współfinansowane ze środków Unii Europejskiej zmniejszamy per saldo o przeszło 125 
milionów złotych. Jeśli chodzi o zwiększenia dochodów z zakresu działania Komisji to 
mamy zwiększenie dochodów z tytułu wpływu z Banku Gospodarstwa Krajowego na 
dofinansowanie inwestycji przy ul. Niecałej 9, tutaj zwiększamy dochody o prawie 192 
tysiące złotych. Zwiększamy dochody zrealizowane przez Straż Miejską o 420 tysięcy 
złotych. Zwiększamy dochody zrealizowane przez Gdański Zarząd Dróg i Zieleni o 1,7 
miliona złotych. Per saldo dochody zmniejszamy tym projektem o przeszło 107 
milionów złotych. 
 
Natomiast, jeśli chodzi o stronę wydatkową z zakresu działania Komisji to: 
 w Gdańskim Zarządzie Dróg i Zieleni w takiej samej wysokości jak zostały 

zwiększone dochody zwiększamy wydatki o 1,7 miliona złotych i te wydatki będą 
przeznaczone na ubezpieczenie majątku, 

 w Wydziale Gospodarki Komunalnej zwiększamy wydatki o 800 tysięcy złotych i to 
zwiększenie będzie przeznaczone na dotację przedmiotową dla Gdańskich 
Nieruchomości, 

 Dokonywane są również przenoszenia między działami w Gdańskim Ogrodzie 
Zoologicznym na kwotę 1.275 tysięcy złotych, 

 Ponadto w Wydziale Środowiska zwiększamy plan wydatków o kwotę 50 tysięcy 
złotych, te wydatki mają być przeznczone na realizację projektu związanego z 
opracowaniem strategii związanych ze zmianami klimatu, 

 W Wydziale Polityki Gospodarczej zmniejszany jest plan wydatków o kwotę 150 
tysięcy złotych. To zmniejszenie wynika z przeniesienia tych wydatków na rok 
przyszły, 

 W Zarządzie Transportu Miejskiego zwiększamy plan wydatków o 13.727.600 
złotych na uzupełnienie środków na zabezpieczenie komunikacji miejskiej. 

 Jeśli chodzi o Wydział Projektów Inwestycyjnych to per saldo zmniejszany jest plan 
wydatków o przeszło 247 milionów złotych. Szczegółowo do uzasadnienia została 
przedstawiona tabela z kwotami zmian, z latami zmian oraz ze szczegółowym 
uzasadnieniem każdej zmiany. 

Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne zaopiniowanie. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Mam pytanie dotyczące energii elektrycznej. Ile my wydajemy 
miesięcznie na energię? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Miesięcznie nie pamiętam, nie pamiętam kwoty, ponieważ już takie zestawienia kiedyś 
robiliśmy, ale jeszcze raz przypomnę i wyślę Państwu.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ale tak mniej więcej pani nie pamięta? Dzisiaj wiadomość do mnie dotarła, że w Nowym 
Targu płacili 700 tysięcy złotych, a dostali po przetargu 5 milionów złotych, jak to będzie 
u nas z tym? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
U nas niedługo się to rozstrzygnie … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
… w środę bodajże. 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, bo mamy rozstrzygnięcie przetargu, tak, że też liczymy się z pięciokrotnym 
wzrostem. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie wiem jak to będzie, tramwaje i inne wszystkie rzeczy. Czy są głosy w dyskusji? 
Bardzo proszę pani Ela Strzelczyk 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dzień dobry. Mam pytanie do pani dyrektor, dlaczego zmniejszamy dofinansowanie z 
Unii Europejskiej o 125 milionów złotych, co się dzieje? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Jest obecny dyrektor Dawidowski, to poproszę o odpowiedź. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Witam serdecznie. To zmniejszenie Szanowni Państwo należy rozumieć w kategoriach 
przesunięć na najbliższy rok. W żadnym wypadku nie mamy dzisiaj do czynienia ze 
zmniejszeniem w kontekście, nie wiem ujęcia nam dofinansowania, spowodowania 
mniejszych kwot unijnych. To jest kwestia przesunięć dochodów z Unii tzn. jak Państwo 
wiecie są refundowane, tzn. ich wpływ do budżetu miasta w stosunku do wydatku tj. co 
najmniej trzy miesiące różnicy, tzn. najpierw wydajemy środki, przygotowujemy 
wszystkie dokumenty, wnioskujemy o refundację i przychodzi refundacja i bilansując 
te zadania, bo na tym cały czas polega ta nasza współpraca służb inwestycyjnych i 
finansowych, w odpowiednim momencie też zgłaszamy taka sytuację, gdy z powodu 
przesuwania się harmonogramów projektów unijnych po stronie wydatków przesuną 
się one również po stronie dochodów. Tak, że to tylko z tego wynika, nie mamy do 
czynienia ze zmniejszaniem środków unijnych.    
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Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli należy rozumieć, że znowu przesuwają nam się inwestycje, czyli opóźniamy. Czy 
jest zagrożenie, że w tym roku nie będziemy realizować inwestycji tak jak w roku 
ubiegłym? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Będziemy korygowali harmonogramy, co widać już po tym projekcie zmian, natomiast 
sytuacja, która dzisiaj jest na rynku będąca trochę też jakby kumulacją zarówno sytuacji 
gospodarczej, która jest obecnie po epidemii i na skutek wojny i na skutek inflacji 
powoduje, że ciągle mamy jakby w dwóch miejscach przesunięcia. Przedłuża nam się 
pozyskiwanie decyzji administracyjnych, ale też przy rozstrzygnięciach przetargów nie 
zawsze jesteśmy w stanie sprostać temu co oczekuje od nas rynek. W związku z tym 
powtarzamy przetargi, aktualizujemy kosztorysy, w związku z tym te przesunięcia się 
dzieją, natomiast bardzo intensywnie monitorujemy najważniejszą dla nas rzecz w 
projektach unijnych, czyli harmonogramy   w stosunku do daty końca roku 2023, bo 
wtedy kończy się kwalifikowalność wydatków i najważniejsze co chcemy osiągnąć, to 
utrzymać kwoty dofinansowań ze środków unijnych i sprostać temu, żeby te zadania, 
albo zdążyć zrealizować do końca 2023 roku, albo tam, gdzie wyjątkowo sytuacja 
nastąpi mieć zgodę  na dokończenie poza tą datą, ale to nie są dokończenia wynikające 
we wszystkich projektach unijnych, ani też nie są to dokończenia, które powodują jakieś 
wieloletnie przesunięcia za datę grudzień 2023, raczej mówimy o wyjątkowych 
przypadkach i przesunięciach typu kilka miesięcy, ale to za wcześnie, żeby o tym mówić. 
Dzisiaj najważniejsze jest, żeby pokazać jak wygląda wydatkowanie tych środków w 
2022 roku i już wiemy, że tyle środków ile planowaliśmy nie wydamy, w związku z tym 
ta zmiana.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czy można już w tej chwili oszacować, czego nie będziemy mogli zrealizować w 2022 
roku to co planowaliśmy? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Biorąc pod uwagę to, że mamy dzisiaj prawie koniec września, to jesteśmy w stanie z 
jakimś przybliżeniem tak pokazać, które z zadań ewentualnie będą zadaniami których 
się nie uda zakończyć w tym roku, a będą przechodziły do realizacji na 2023. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czy możemy dostać taką listę? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Projektów Inwestycyjnych 
Dobrze, przygotuję i prześlę. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję.  
Mam pytanie jeszcze do pani dyrektor Agnieszki Trojanowskiej. Mamy też zmniejszenie 
dochodów z PIT i CIT. Czy mogłaby pani mi podać jakie planujemy dochody z CIT i PIT 
w tym roku, bo widzę, ze są dochody zmienione, to teraz konkretnie co planujemy? 
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Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Ale nie są zmienione dochody z tytułu CIT i PIT, bo tutaj jest plan przyjęty podany przez 
Ministra Finansów i on jest realizowany, tutaj się nie zmienia, bo gdy się zmieniły 
przepisy, to od tego roku dostajemy różne raty dwunastomiesięczne. Te raty 
otrzymujemy w takiej samej wysokości co miesiąc i ten plan się nie zmienia.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli pomimo spadku, np., jeśli chodzi o podatek dochodowy pomimo tego, że jest w 
tej chwili mniejsza stawka podatku dochodowego od lipca 12%, to i tak w tej chwili nie 
będziemy planować, jeżeli będziemy planować, że będą mniejsze dochody z PIT? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. Nie zmieniamy planu absolutnie, bo ten plan jest jakby Constans na rok. On może 
się zmienić, jeśli będzie jakaś decyzja Ministra Finansów. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
A jeżeli chodzi o CIT? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To jest tak samo. Dostajemy 1/12 planu, który otrzymaliśmy. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli też żadnej zmiany z Ministerstwa nie ma, tak? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nie. Są takie plany dołożenia samorządom dodatkowego PIT, to się pokazały takie 
informacje, że jeszcze w tym roku samorządy otrzymają dodatkowy PIT w tym roku, ale 
to jest kosztem subwencji rozwojowej, ponieważ nam zapowiedziano już, że w 
przyszłym roku, tak jak zmieniły się przepisy w zeszłym roku, że mieliśmy otrzymywać 
subwencję rozwojową, to już wiemy, że przepisy się zmienią. Jeszcze dobrze nie weszły 
a już się zmienią, bo tej subwencji rozwojowej w przyszłym roku nie otrzymamy.   
  
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Może pani przybliżyć co to miało być? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To miały być środki na inwestycje, też takie promujące bardziej gminy, które w zakresie 
inwestycji bardzo aktywnie działają. Liczyliśmy na jakieś wielomilionowe kwoty, no i się 
okazało, że tych pieniędzy w przyszłym roku w ogóle nie otrzymamy, a zakresie PIT to 
już wiemy, że w przyszłym roku plan dochodów z tytułu PIT otrzymamy mniejsze środki 
niż w tym roku o 30 milionów złotych.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tak, tak w założeniach do budżetu widziałam. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani dyrektor, czy te rozwojowe pieniążki wszystkie gminy nie otrzymają, czy tylko 
niektóre? 
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Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W ogóle nie będzie subwencji rozwojowej. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czyli nie będzie takich środków dla gmin w ogóle. Rozumiem, dziękuję. 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Proszę pani Ela Strzelczyk. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Pani coś mówiła, że w przyszłym roku będzie 30 milionów złotych mniej z PIT. Z tego co 
widziałam, to chyba ma być mniej 13,9 miliona złotych, a nie 30 milionów, tak. 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W zakresie PIT ma być 30 milionów mniej, a w zakresie CIT ma być około 13 milionów 
więcej, więc per saldo około 20 milionów dostaniemy mniej.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Jeszcze ostatnie pytanie a pro po dochodów zmniejszonych w tym roku, to jeżeli nie z 
PIT i CIT, to z czego będą mniejsze? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To są głownie te dotacje na projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej. 
W tym projekcie uchwały zmniejszamy dotacje per saldo o przeszło 125 milionów 
złotych, a przez zwiększenia innych dochodów dochody ogółem zmniejszamy o 
przeszło 107 milionów złotych. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli mo0żna powiedzieć, że w związku z tym, że nie udaje nam się realizować inwestycji 
to zmniejszają nam się dochody w związku z tym, że zmniejszają nam się dochody z 
dofinansowania unijnego, tak? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, ale jednocześnie zmniejsza się strona wydatkowa, bo wydatki majątkowe również 
zmniejszmy.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Ale te wydatki majątkowe w tym momencie na co zmniejszamy konkretnie? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Na projekty, które są wymienione … 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
… na te projekty unijne, tak? 
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Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli tj. automat nie realizujemy to zmniejszamy wydatki i w związku z tym mamy 
mniejsze dochody. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2022 rok – 
Druk nr 1399 - w zakresie działania Komisji.  
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Agnieszkę 
Trojanowską - Dyrektor  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
2 głosach wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1399 - w zakresie działania 
Komisji - bez poprawek. Opinia Nr 44-8/502/80/2022 - oryginał został 
przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 
2022 roku.  
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PUNKT – 2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk nr 1400 - w 
zakresie działania Komisji. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.245.2022 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1400 powiedziała 
m.in., że projekt w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska, w którym dokonujemy w 
załączniku nr 1 zmiany mające na celu dostosowanie podstawowych wielkości 
budżetowych WPF do planu budżetu miasta Gdańska na bieżący rok. W zakresie 
dochodów bieżących na realizację zadań bieżących dla których prognozujemy 
otrzymanie środków z budżetu Unii Europejskiej w roku 2022 zwiększamy plan 
o przeszło 1,6 miliona złotych, w 2023 roku o kwotę 1,5 miliona złotych i w 2024 
i 2025 roku o  50.627 złotych.  
 
W zakresie dochodów majątkowych na realizację zadań majątkowych dla 
których prognozujemy otrzymanie środków z budżetu Unii Europejskiej 
dokonujemy zmian następujących. W 2022 roku zmniejszamy plan o prawie 127 
milionów złotych. Niemniej w kolejnych latach ten plan jest zwiększany i tak w 
2023 roku zwiększamy plan o prawie 119 milionów złotych i prawie 4 miliony w 
roku 2024. 
 
Jeśli chodzi o wykaz przedsięwzięć, to dokonywane są liczne zmiany. Wszystkie 
zmiany z wyszczególnieniem kwot i lat zmian oraz szczegółowym 
uzasadnieniem do każdego projektu. Opisane one są w uzasadnieniu do 
projektu uchwały. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie widzę zgłoszeń do dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk nr 1400 - w zakresie działania Komisji. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Agnieszkę 
Trojanowską - Dyrektora  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, Komisja – 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1400 - w zakresie 
działania Komisji - bez poprawek. Opinia Nr 44-8/503/81/2022 - oryginał został 
przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 2022 
roku.  

 

PUNKT – 3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Miasta 
Gdańska – Druk nr 1398. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 29 
września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.243.2022 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W przedmiotowym projekcie przedstawiamy propozycje wysokości stawek i zwolnień 
w podatku od nieruchomości na terenie Miasta Gdańska, które obowiązywałyby w roku 
2023. Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego wskaźnik cen 
towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2022 roku w stosunku do 
pierwszego półrocza 2021 roku wzrósł o 11,8%. W związku z tym maksymalne stawki 
podatków i opłat lokalnych wzrosły odpowiednio o ten %, i kierując się koniecznością 
zapewnienia środków finansowych na zaspakajanie coraz bardziej rosnących potrzeb 
w zakresie wydatków proponujemy podniesienie stawek  podatku od nieruchomości 
do poziomu stawek maksymalnych. W załączniku nr 1 do uzasadnienia projektu 
uchwały przedstawiliśmy wzrost stawek w ujęciu nominalnym. Tak przykładowo wzrost 
stawki podatku od nieruchomości w przypadku budynków związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej wyniósłby 3,04, natomiast dla budynków mieszkalnych 
wzrost stawki wyniósłby 11 groszy. Natomiast w załączniku nr 2 do uzasadnienia 
przedstawiliśmy przykładowe wyliczenie rocznego wzrostu podatku dla 
przedsiębiorców jak i dla średniego mieszkania osoby fizycznej. Dla średniego 
mieszkania 70m2 wraz z udziałem w gruncie ten roczny wzrost podatku wyniesie 13 
złotych. Szacujemy, że przy tych zaproponowanych stawkach podatek od 
nieruchomości w przyszłym roku wzrośnie o 44 miliony złotych i wyniesie razem 588 
milionów złotych. I w2 takiej wysokości został przyjęty do projektu budżetu na rok 2023. 
Proponujemy również utrzymanie dotychczasowych zwolnień podatku od 
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nieruchomości dla gruntów zajętych na cmentarze oraz dla budynków lub ich części 
zajętych na biblioteki. Szacujemy, że uszczerbek dochodów w przyszłym roku z tytułu 
zwolnień wyniesie około 700 tysięcy złotych. Dziękuję bardzo i proszę o pozytywne 
zaopiniowanie. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Tu nie chodzi o podatek tylko od mieszkań i od działalności gospodarczej też. 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, od działalności gospodarczej też. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Od działalności gospodarczej ile wyniesie? 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, jak mamy wyliczone w załączniku nr 2 do uzasadnienia, to rocznie dla małego 
podatnika, małego przedsiębiorcy rocznie ten podatek szacunkowo wzrost wyniesie 
około 604 złote, dla średniego podatnika rocznie … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Powierzchnia 100 m2, 200 m2 i 500 m2 rocznie, jaki będzie wzrost? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Jeżeli stawka wzrośnie 3 złote za m2, to za 100 m2  wzrost około 300 złotych rocznie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
My żeśmy się odnieśli do stawek maksymalnych jakie ustawa przewiduje, tak? 
 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
A jak żeśmy do tego podeszli procentowo, maksymalna stawka jaka była? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
My przyjęliśmy takie maksymalne stawki jakie wychodzą po uwzględnieniu wzrostu cen 
o prawie te 12%. Wszystkie stawki podnieśliśmy i będziemy mieli w wysokości stawek 
maksymalnych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na 
terenie Miasta Gdańska – Druk nr 1398. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Agnieszkę 
Trojanowską - Dyrektora  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 
2 głosach wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1398 – bez poprawek. 
Opinia Nr 44-8/504/82/2022 - oryginał został przekazany do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  

 
PUNKT – 3.1. 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie opłaty 
miejscowej – Druk nr 1397. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska–Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.242.2022 
 
Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Na przyszły rok proponujemy wzrost stawki opłaty miejscowej, również do poziomu 
maksymalnego. W tym roku stawka ta wynosi 2,50 złotych, stawka maksymalna 2,80 i 
taką propozycję przedstawiliśmy w projekcie uchwały.  
 
Przy takim zwiększeniu stawki szacujemy, że wpływy do budżetu w przyszłym roku z 
tytułu opłaty miejscowej wyniosą 2,5 miliona złotych iw takiej wysokości przyjęliśmy do 
projektu budżetu.  
Bardzo proszę o pozytywną opinię. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie opłaty miejscowej – Druk nr 1397. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X Wstrzymał się 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Agnieszkę 
Trojanowską - Dyrektora  Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, Komisja – 5 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1397 – bez 
poprawek. Opinia Nr 44-8/505/83/2022 - oryginał został przekazany do protokołu 
z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  
 

PUNKT – 4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie powierzenia Gdańskim 
Autobusom i Tramwajom Spółce z o.o. z siedzibą w Gdańsku zadań własnych 
Gminy Miasta Gdańska w zakresie tramwajowego lokalnego transportu 
zbiorowego – Druk Nr 1375. 
Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.220.2022 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. 
Nasza spółka komunalna, podmiot wewnętrzny Gminy Miasta Gdańska, czyli 
Gdańskie Autobusy i Tramwaje chcą inwestować w kolejny tabor. Niestety te 
inwestycje wymagają długotrwałej umowy po to, żeby np. wynegocjować z bankami 
dobre warunki finansowania. Nasza umowa tramwajowa kończy się w 2030 roku, czyli 
już niedługo. Natomiast okres amortyzacji tramwajów tj. ponad  20 lat. Dlatego 
zachodzi konieczność, aby zawrzeć z naszą spółką nową umowę przewozową, która 
miałaby obowiązywać do końca grudnia 2044 roku. Ponieważ jest to podmiot 
wewnętrzny i zawarcie takiej umowy musi być zorganizowana na podstawie 
powierzenia, to Rada Miasta Gdańska musi wyrazić taką zgodę. 
W związku z powyższym złożyliśmy uchwałę w sprawie powierzenia Gdańskim 
Autobusom i Tramwajom takiej umowy i bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Cieszę się za waszą odwagę przy tym co będzie się działo po nowym roku, a może pan 
mi powie jakie jest zużycie energii u was, mniej więcej jaki koszt, jakie miesięczne 
zużycie, i jaka będzie to kwota? 
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Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Kwoty nie podam panu, tylko powiem jakie jest zużycie roczne, tj.  ponad 33 MWh, więc 
można sobie to przemnożyć. Obecnie jest to 444 złotych netto, ponieważ jesteśmy we 
wspólnej grupie zakupowej, natomiast co będzie po 29, tego chyba nikt nie wie, 
ponieważ 29 września mamy otwarcie ofert. I patrząc na to co się dzieje w innych 
samorządach, to może być nawet sześciokrotny, siedmiokrotny wzrost. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I jak to będzie wtedy u nas z transportem, bo to się przełoży na transport, tak, ile zużywa 
jeden tramwaj dziennie? 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Na pewno tak 500 kWh minimum jedna jednostka. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jeden tramwaj, jedna linia. 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Tak, jeden tramwaj, jeden wóz. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Są głosy w dyskusji? Powiem tak. Państwo się nie gniewajcie i nie dziwcie, że 
pytam, bo pójdzie do góry tak samo gaz i wszystko i uważam, że będziemy przewracać 
ten budżet jeszcze sto razy i oby moje słowa obróciły się w coś niedobrego. Nie ma 
głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie powierzenia Gdańskim Autobusom i Tramwajom Spółce z o.o. z siedzibą w 
Gdańsku zadań własnych Gminy Miasta Gdańska w zakresie tramwajowego lokalnego 
transportu zbiorowego – Druk Nr 1375. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Sebastiana 
Zomkowskiego - Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego oraz przeprowadzonej 
dyskusji, Komisja – 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
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przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1375 – bez poprawek. Opinia Nr 
44-8/506/84/2022 - oryginał został przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  
 

PUNKT – 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie powierzenia Gdańskim 
Autobusom i Tramwajom Spółce z o.o. z siedzibą w Gdańsku zadań własnych 
Gminy Miasta Gdańska w zakresie autobusowego lokalnego transportu 
zbiorowego – Druk Nr 1376. 
Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.221.2022 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Szanowni Państwo. 
Identycznie jak w przypadku umowy tramwajowej nasza aktualna umowa 
przewozowa na transport autobusowy, która została zakontraktowana w Gdańskich 
Autobusach i Tramwajach kończy się z rokiem 2026. Spółka musi inwestować w nowy 
tabor, musi odnowić tabor, i żeby utrzymać korzystne warunki negocjacyjne z 
bankami, które będą pewnie podpisywały z Gdańskimi Autobusami i Tramwajami 
umowę na finansowanie nowego taboru musi zostać zawarta nowa umowa na długi 
okres, tj. ustawa o publicznym transporcie zbiorowym do 10 lat. I właśnie chcemy taką 
nową umowę podpisać, która by obowiązywała od 1 stycznia 2023 roku do końca 
grudnia 2032 roku, ponieważ jest to podmiot wewnętrzny, nasza spółka gminna i 
zawarcie takiej umowy musi następować w drodze powierzenia tj. potrzebna zgoda 
Rady Miasta Gdańska. W związku z powyższym proszę o pozytywne zaopiniowanie. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Proszę pani radna Elżbieta Strzelczyk 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję panie przewodniczący. 
W jaki transport autobusowy mamy inwestować, czy już mamy jakiś konkretny plan? 
Jeżeli chodzi o tramwaje to wiadomo, kupujemy, który może jeździć na szynach i 
najnowocześniejszy z PESY, a tutaj co możemy?  
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Pani radna ustawa o elektromobilności nakłada na gminy obowiązek, żeby 
zainwestować w tabor zero emisyjny minimum 30% i tego próbujemy się trzymać. 
Oczywiście  chcemy pójść w energię odnawialną, żeby tabor autobusowy był zasilany 
energią niekonwencjonalną, ale przede wszystkim zero emisyjną, czyli np. wodorem 
lub energią elektryczną. Natomiast co się będzie działo za kilka lat, no musimy po 
prostu na bieżąco reagować i inwestować, natomiast na chwilę obecną ustawa nakłada 
na nas obowiązek zapewnienia taboru zero emisyjnego minimum 30%. 
 



19 
 
 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Czyli na razie kupujemy elektryczne głównie w tej chwili autobusy i będziemy kupować, 
tak? 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Zeroemisyjne, to może być też autobus wodorowy. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
To o to właśnie mi chodzi, czy już się w tej chwili decydujemy na te wodorowe, które są 
kilka razy droższe, czy elektryczne, które aż tyle droższe nie są, to mnie interesuje, bo 
rozumiem, że zeroemisyjne, rozumiem co pan do mnie mówi, natomiast mnie 
konkretnie interesuje to, czym jesteśmy zainteresowani i na co się decydujemy, czy już 
coś wiadomo? 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Na chwilę obecną jeszcze nie wiadomo. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
No tak, ale jak to się ma zeroemisyjny jak mieliśmy walczyć z kotłami, a teraz podobno 
wszystkie kotły i teraz będzie palone wszystko czym się da, bo nie ma węgla.  
Proszę powiedzieć jaka jest dostępność tych wodorowych autobusów, ilokrotnie one 
są droższe? 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
To jest nowa technologia, która jest dopiero wdrażana. Na pewno jeśli chodzi o 
efektywność elektryczną, to autobusy wodorowe są jeszcze poniżej 30%, czyli trzeba 
o wiele więcej energii włożyć, żeby uzyskać energię elektryczną i uzyskać wodór. 
Natomiast z pewnością jest to energia, która nie emituje dwutlenku węgla, jest to 
bardzo ekologiczna forma energii. Wierzę, że za kilka lat przy udziale właśnie uczelni 
uda się tak dopracować technologię tej energii, aby właśnie koszty obniżyć i żeby 
wodór przede wszystkim … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
… panie dyrektorze, czyli to jest na razie pisane kijem na piasku.  
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Tak, to prawda. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Takie jest nasze marzenie. Na razie musimy stać nogami na ziemi i mamy to co mamy, 
tak, czy nie? 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Tak. 
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Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Tylko ze swojej strony chciałam dodać. Tak jak pan dyrektor mówił. Na razie to nie jest 
kompletnie opłacalne, jeżeli chodzi o autobusy zasilane wodorem. Fakt, że są 
zeroemisyjne gdy jeżdżą, ale jeśli chodzi o wyprodukowanie energii wodorowej, to mi 
się wydaje, że to jest na razie dosyć mocno przyszłościowe, ale to jeszcze chwilę 
zajmie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie powierzenia Gdańskim Autobusom i Tramwajom Spółce z o.o. z siedzibą w 
Gdańsku zadań własnych Gminy Miasta Gdańska w zakresie autobusowego lokalnego 
transportu zbiorowego – Druk Nr 1376. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 
 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Sebastiana 
Zomkowskiego - Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego oraz przeprowadzonej 
dyskusji, Komisja – 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1376 – bez poprawek. Opinia Nr 
44-8/507/85/2022 - oryginał został przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  
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PUNKT – 5.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Starogardzkim i Powiatem 
Gdańskim w sprawie powierzenia Powiatowi Starogardzkiemu organizacji 
przewozów pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego w 
powiatowych przewozach pasażerskich – Druk nr 1401. 
Przedstawia: Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.246.2022 
 
Pan Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. 
Powiat Starogardzki zwrócił się do Gminy Miasta Gdańska z prośbą o zawarcie takiego 
porozumienia, aby mógł obsługiwać, eksploatować swoje linie na obszarze miasta 
Gdańska. prawo wymaga tego, żeby to zostało skonsultowane z Radą Miasta Gdańska. 
to są linie organizowane przez powiat starogardzki. Tutaj dla miasta Gdańska nie 
powstają żadne koszty, natomiast formalność wymaga, aby Rada Miasta Gdańska 
udzieliła takiej zgody. W związku z powyższym proszę o pozytywne zaopiniowanie. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
zmieniającej uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia z Powiatem Starogardzkim i 
Powiatem Gdańskim w sprawie powierzenia Powiatowi Starogardzkiemu organizacji 
przewozów pasażerskich w zakresie publicznego transportu zbiorowego w 
powiatowych przewozach pasażerskich – Druk nr 1401. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Sebastiana 
Zomkowskiego - Dyrektora Zarządu Transportu Miejskiego, Komisja – 6 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
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zawarty w druku nr 1401 – bez poprawek. Opinia Nr 44-8/508/86/2022- oryginał 
został przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 
2022 roku.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję panie dyrektorze. Przechodzimy do następnego punktu obrad. 
 

PUNKT – 6. 
Sprawozdania finansowe spółek z udziałem Gminy Miasta Gdańska za 2021 rok. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Wszyscy Państwo radni dostali sprawozdania. Proszę panią dyrektor Bierut. 
 
Pani Małgorzata Stasiak - Wydział Polityki Gospodarczej- Referat Nadzoru 
Właścicielskiego -Główny Specjalista 
Dzień dobry. Pani Dyrektor jeszcze jest na innym spotkaniu, więc zacznę w imieniu 
pani dyrektor i referatu. 
W roku 2021 pod nadzorem było 25 spółek, z tego 11 spółek jednoosobowych Gminy 
Miasta Gdańska. Łączna suma bilansowa przekroczyła ponad 10 miliardów złotych, 
przy inwestycjach na poziomie 752 milionów realizowanych przez nasze główne 
spółki.  
 
Spółki łącznie zatrudniały ponad 4754 osoby i teraz jeżeli Państwo będziecie mieli 
szczegółowe pytania, to odpowiedzą na nie koleżanki, które mają nadzory nad 
poszczególnymi spółkami, chyba, ż życzycie sobie Państwo, abym krótko omówiła 
każdą spółkę, to w zależności od tego jak Pan Przewodniczący będzie miał życzenie. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik  
Szanowne Koleżanki i koledzy, poprosimy panią o omówienie wszystkich spółek? 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Panie Przewodniczący, bardzo chętnie, bo nie miałam dostępu do tych materiałów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik  
Bardzo proszę omówić te spółki po kolei. 
 
Pani Małgorzata Stasiak - Wydział Polityki Gospodarczej- Referat Nadzoru 
Właścicielskiego -Główny Specjalista 
Dobrze, gdy będą szczegółowe pytania, to wówczas koleżanki będą odpowiadały.  
 
1. Zacznijmy od Gdańskiej Infrastruktury Wodociągowo-Kanalizacyjnej (GIWK). 

W 2021 roku spółka zrealizowała zadania inwestycyjne na poziomie około 55 
milionów złotych. Zadania inwestycyjne finansowane własnymi środkami i były to 
środki w wysokości 32 milionów złotych. Realizowany był Gdański Projekt Wodno-
Ściekowy, etap III, około 19 milionów złotych. Plan inwestycyjny zrealizowano w 
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84%. Wybudowano 10 km sieci kanalizacyjnej, sanitarnej, przebudowano około 20 
km sieci, czyli spółka realizowała po prostu swoje zadania, do których została 
powołana. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 
100%. 

 
2. Spółka Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego (GARG) zrealizowała 

inwestycje na terenie PCI w łącznej kwocie około 13 milionów złotych. Z tego plac 
składowy na terenie PCI wydatkowano 7 milionów złotych. Zagospodarowywano 
tereny inwestycyjne zarządzane przez spółkę poprzez lokowanie na nich 
inwestorów, czyli standardowe działanie i cel do jakiego spółka została powołana. 
Ponadto zagospodarowano tereny inwestycyjne zarządzane przez spółę 
dedykowane pod dzie4rąwę na teren przeznaczony na sprzedaż. Zawarto umowy 
m.in. z NORTH FORD POLAND oraz 7R projekt na 31 Sp. z o.o. spółka na 
otrzymanych dotąd nieruchomościach posadowiła łącznie 54 inwestorów. 
Maszynowa została skomercjalizowana w 100% Płonia w 87%, a PCI w 68%. Udział 
% Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
3. Spółka ARENA Gdańsk w 2021 roku zrealizowała ze środków własnych około 

miliona złotych inwestycji. Są to głownie inwestycje związane z bieżącym 
utrzymaniem stadionu. Nie wykonała inwestycji związanych z 
zagospodarowaniem terenu przy stadionie na kwotę 20 milionów dotyczącej 
wybudowania kompleksu oceanarium NAUTILUS. Udział % Gminy Miasta Gdańska 
w kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
4. Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego (GTBS) w 2021 roku 

rozpoczęła realizację 4 budynków ze 127 lokalami mieszkalnymi przy ul. 
Piotrkowskiej. Inwestycja jest realizowana w 80% ze wsparciem finansowym 
Funduszu Dopłat. Zresztą z tym zawsze się do Państwa zwracamy też na Komisjach 
i to przechodzi przez radę Miasta Gdańska uchwałami, tak, że to Państwo 
doskonale wiecie. Całkowity koszt inwestycji 42 miliony złotych, w tym kredyt 
inwestycyjny prawie 2 miliony złotych. Termin oddania inwestycji II kwartał 2023 
rok. Aktualnie Spółka GTBS administruje 49 budynkami o łącznej liczbie 1776 
mieszkań, lokalami handlowo-usługowymi i 378 garażami. Udział % Gminy Miasta 
Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
5. Spółka GTB „Motława” w 2021 roku zrealizowała budowę jednego budynku 

wielorodzinnego z 55 lokalami mieszkalnymi przy ul. Piotrkowskiej ze wsparciem 
Funduszu Dopłat 40%, koszt inwestycji to ponad 13 milionów złotych. Oprócz tego 
budowa budynku z 14 lokalami przy ul. Kurzej, gdzie koszt wyniósł 7 milionów 
złotych. Inwestycja była współfinansowana z kredytu BGK w 40%. Partycypacja 
przyszłych najemców 15% i dokapitalizowanie 45%. Aktualnie TBS „Motława” 
administruje 42 budynkami o łącznej liczbie 1542 lokale mieszkalne. Udział % 
Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
6. Spółka Gdańskie Autobusy i Tramwaje (GAiT) ogółem w 2021 roku zrealizowała 

zadania inwestycyjne o łącznej wysokości ponad 40 milionów złotych, co stanowi 
34% planowanych nakładów. Tutaj zostały uwzględnione zadania w planie o 
wartości 38 milionów złotych i zadania nieplanowane o wartości 2 milionów 
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złotych. W związku z przedłużającymi się procedurami zamówień publicznych, 
część zadań zostanie zrealizowanych w ramach zaplanowanych nakładów w roku 
bieżącym, czyli 2022. Najistotniejsze zadania w 2021 roku to był zakupu nowego 
taboru tramwajowego oraz kontynuacja modernizacji wagonów tramwajowych. 
Zmodernizowano 6 sztuk a zakupiono 3 sztuki. Udział % Gminy Miasta Gdańska w 
kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
7. Spółka Gdańska Infrastruktura Społeczna (GIS) zrealizowała inwestycje przy ul. 

Cienistej, Dom  integracyjno-rodzinny dla 14 wychowanków i rozpoczęła budowę 
budynku mieszkalnego czterolokalowego w ramach gdańskiego programu 
mieszkalnictwa społecznego dla rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym. 
Szacowane nakłady inwestycyjne wyniosły ponad 8,5 miliona złotych. Źródłami 
finansowymi przedsięwzięcia była emisja obligacji 3,8 miliona złotych, 
dokapitalizowanie w wysokości  1,9 miliona złotych oraz środki z Funduszu Dopłat 
BGK 2,7 miliona złotych. Termin zakończenia inwestycji nastąpił w maju 2021 roku. 
Aktualnie GIS jest właścicielem 560 lokali mieszkalnych i 20 lokali użytkowych. 
Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
8. Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. Plan inwestycyjny na poziomie 37,8 miliona złotych, 

nakłady na środki trwałe w budowie wyniosły 6,5 miliona złotych, z tego 3,5 
miliona złotych na inwestycje i 3 miliony złotych na remonty. W 2021 roku 
rozbudowano i naprawiono system odgazowania, sektor C, wykonano 100% tego 
planu. Zarówno budowa paneli fotowoltaicznych jak i rozbudowa podczyszczalni 
zostały przesunięte na kolejny okres realizacji. Oprócz tego w 2021 roku ZU 
podpisał umowę z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska  do projektu na 
modernizację sortowni, która zwiększa wartość projektu z 29,7 miliona złotych do 
ponad 58 milionów złotych. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale 
zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
9. Spółka Port Czystej Energii (PCE) na koniec 2021 roku realizacje rzeczowe 

inwestycji wyniosły 35%. Plan prac budowlanych na 2021 rok został wykonany w 
92%. Zakończono wydobywanie antropogenicznych gruntów, zbudowano 
fundamenty i zamontowano ruszt. Konieczność wymiany gruntów wynikała z tego, 
że to były grunty na nasypie mineralnym. Pojawiły się dodatkowe koszty około 45 
milionów złotych zmian projektowych i technologicznych instalacji dotyczące 
przeprojektowania układu oczyszczania spalin. Udział % Gminy Miasta Gdańska w 
kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
10. Spółka Gdańskie Usługi Komunalne (GUK) zrealizowała wszystkie zaplanowane 

inwestycje, czyli zakupiła 3 kontenery do obsługi gniazd segregacyjnych, 2 
samochody o napędzie elektrycznym do odbioru odpadów, odnowienie zużytego 
systemu i kamer do podjazdów. Spółka poinformowała, że jest przygotowana do 
realizacji nowego zadania, tzw. mechanicznego zamiatania miasta. W 2021 roku 
przeprowadziła postępowanie udzielenie zamówienia publicznego na dostawę 
czterech zamiatarek ulicznych. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale 
zakładowym spółki  wynosi 100%. 
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11.  Spółka Gdańskie Wody. Inwestycje w zakresie Gdańskich Wód głównie dotyczyły 
dokumentacji projektowej do budowy ekologicznego budynku biurowego przy ul. 
Kaczeńce. Dokumentacji projektowej na wykonanie instalacji fotowoltaicznej przy 
tej samej ulicy, stacje ładowania na bazach rejonów zachód. Wdrożenie systemu 
elektronicznego, to był obieg dokumentów z nakładami około 120 tysięcy złotych. 
Stacje pilotową oczyszczanie wód opadowych. Zakup urządzeń i narzędzie 
specjalistycznych, łączna wartość inwestycji tj. około 0,5 miliona złotych. Udział % 
Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
12. W zakresie spółki Międzynarodowe Targi Gdańskie na terenie Amber Expo z 

uwzględnieniem tytułów własnych  odbyło się 7 imprez, w tym 3 imprezy targowe, 
2 konferencje i 2 inne wydarzenia. Spółka zorganizowała jedna własną imprezę 
targową w Amber Expo i zorganizowała 6 poza obiektem i 2 imprezy targowe w 
trybie online. Dzięki wynajmie hal pod szpital tymczasowy oraz świadczenie usług  
spółka wypracowała zysk na poziomie ponad 3,5 miliona złotych. Na wynajmie 
powierzchni biurowej, restauracyjnej i studia graficznego był to zysk około 3 
milionów złotych. Wydatki inwestycyjne spółki wyniosły ponad 3 miliony, w tym 2 
na infrastrukturę jarmarkową i targową. Udział % Gminy Miasta Gdańska w 
kapitale zakładowym spółki  wynosi 64,04%. 
 

 
13. Spółka Hala Gdańsk-Sopot, czyli Ergo Arena. Na hali odbyły się 102 wydarzenia, 

zaplanowanych było 92. Były dosyć świetne koncerty, koncert Agnieszki 
Chylińskiej, Ani Morricone, Kayah & Bregović, Sanach, mecze ligowe siatkówki i 
koszykówki, ponieważ na terenie hali jak dobrze Państwo wiecie odbywają się 
wszystkie mecze naszych drużyn TREFL. Planowano około 300 tysięcy osób, 
odwiedziło hale ponad 320 tysięcy widzów. Spółka została dokapitalizowana w 
kwocie 3,3 miliona złotych przez obydwa miasta, czyli Gdańsk i Sopot ze względu, 
że mamy taki sam udział jak Sopot, czyli po 1.650.000 złotych na działania 
inwestycyjne związane z modernizacją projektu, tj. taki cykliczny program 
dokapitalizowań spółki, który jest coroczny. W ramach tarcz antykryzysowych haka 
otrzymała 2 pożyczki płynnościowe w łącznej kwocie 2,1 miliona złotych. Wynajęto 
22 loże na 47 istniejących i po tych trudnych dwóch ostatnich latach covidowych 
można powiedzieć, że w tej chwili mamy coraz więcej imprez na terenie ERGO 
ARENY i tez jest coraz więcej lóż wynajmowanych. Udział % Gminy Miasta Gdańska 
w kapitale zakładowym spółki  wynosi 50%. 

 
 

14. Spółka Saur Neptun Gdańsk (SNG) zrealizowała inwestycje na poziomie ponad 
4,5 miliona złotych. Był to poziom wyższy od zaplanowanego o 400 tysięcy złotych. 
Zakupy inwestycyjne  obejmowały zakup 6 samochodów dostawczych, urządzeń 
technicznych i na potrzeby laboratorium o wartości ponad 2,5 miliona złotych, 
sprzęt komputerowy ponad milion złotych i takie drobne wydatki związane z 
umeblowaniem. Głównym kosztem inwestycyjnym w 2021 roku był zakup sprzętu 
technicznego i laboratoryjnego. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale 
zakładowym spółki  wynosi 49%. 
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15. InnoBaltica. Spółka kontynuowała realizację projektu SUPM, czyli 
dofinansowanie w ramach działania rozwoju transportu kolejowego, wartość 
projektu 106 milionów złotych, dofinansowanie 85% kosztów kwalifikowanych. 
Okres realizacji projektu 2018-2023. Można tutaj dodać, że 14 czerwca podpisano 
umowę z głównym wykonawcą systemu Fala Konsorcjum ASEKO DATA SYSTEM i z 
partnerem z Włoch. Pomoc techniczna Elena wartość projektu 2,5 miliona Euro tj. 
około 10 milionów złotych, wartość dofinansowania 90% kosztów. Udział % Gminy 
Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 30,97%. 

 
16. Port Lotniczy Gdańsk. W zakresie spółki wykonano 29.298 operacji lotniczych tj. 

82 % planu, średnio dziennie tj. 81 operacji lotniczych. Obsłużono 2,2 miliona 
pasażerów i 9.171 ton ładunków. Równolegle spółka kontynuowała realizację 
programu inwestycyjnego, dzięki któremu przepustowość lotniska wzrosła 
kilkukrotnie ponieważ po oddaniu do użytku zrealizowanych inwestycji port 
lotniczy może obsłużyć 9 milionów pasażerów rocznie i realizować do 48 operacji 
lotniczych na godzinę. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym 
spółki  wynosi 33,63%. 

 
 

17. Spółka Gdańskie Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej (GPEC) realizuje 
inwestycje własne, w tym podłączenie do miejskich sieci ciepłowniczych, było to 
ok. 47,6 MW. Grupa GPEC realizowała inwestycje o łącznej wysokości ponad 30 
milionów złotych. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  
wynosi 17,14%. 

 
18. PKP Szybka Kolej Miejska (SKM). W zakresie SKM przewieziono 32,7 milionów 

pasażerów, prawie zgodnie z planem o 1,5 miliona mniej od planowanych. Jest to 
jeszcze efekt po covidowy.  Dotacje w spółce stanowią około 142 milionów złotych. 
Inwestycje zrealizowano na poziomie 33 milionów złotych i jest to 42 miliony mniej 
niż planowano. Natomiast opóźnienia są związane z opóźnieniami w pozyskiwaniu 
wymaganych uzgodnień, decyzji administracyjnych związanych głównie z sytuacją 
covidową. Sytuacje finansowo-ekonomiczne i kadrowe wykonawców oraz 
przesunięcie przetargów związanych z wyłonieniem wykonawców i brakiem części 
m.in. do podzespołów remontowych trakcyjnych. Spółka SKM została 
dokapitalizowana prze gminę miejską Rumia, więc kapitał zwiększył się w zeszłym 
roku o 270 tysięcy złotych. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym 
spółki  wynosi 12,49%. 

 
19. Spółka z o.o. Pomorski Fundusz Pożyczkowy. Fundusz udzielił 317 pożyczek 

wobec planu 258 pożyczek, natomiast można już zauważyć tendencję odwrotną 
do roku 2020, gdzie były to z reguły pożyczki płynnościowe, w tej chwili wracamy 
do trendu takiego, że 60% pożyczek, to są pożyczki na działania inwestycyjne. 
Wartość pożyczek 42 miliony złotych i średnia wartość pożyczki 135 tysięcy 
złotych. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 
5,79%. 

 
20. Spółka Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna. Łączne nakłady inwestycyjne 

poniesione przez spółkę 3 miliony złotych wobec planowanych 29 milionów, w tym 
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zakupy działek w Kowalewie celem odsprzedaży. Modernizacja frontu Wyspy 
Ostrów na 0,5 miliona złotych i modernizacja budynku Gdańskiego Parku 
Naukowo-Technologicznego. Wskaźnik komercjalizacji powierzchni 
wynajmowanych w GPNT, tj. 93,59 wobec planowanego 83. I trend taki się 
utrzymuje od kilku lat. Wydano 90 decyzji o wsparciu na prowadzenie działań 
inwestycyjnych. W porównaniu do roku 2020 tj. prawie dwa razy tyle, bo wówczas 
było 48. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 
3,38%. 

 
21. Spółka Pomorski Regionalny Fundusz Poręczeniowy. Udzielono 619  wobec 

planu 820. Wartość poręczeń 74 miliony złotych, z tego 51% to były poręczenia na 
kredyty obrotowe, a 42% na inwestycyjne, 6% wadium przetargowe. Mnożnik 
kapitału, czyli wartość czynnych poręczeń do kapitału własnego, który określa 
rzeczywiste możliwości funduszu poręczeniowego wyniósł 115%. Rok wcześniej 
było to 128%, jego wartość nie przekracza wartości akceptowalnych przez banki, z 
którymi współpracuje fundusz. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale 
zakładowym spółki  wynosi 100%. 

 
22. Spółka Akcyjna Zarząd Morskiego Portu Gdańsk. Plan inwestycyjny został 

zrealizowany w 53%. Realizacja inwestycji w branży obiekty hydrotechniczne 58%. 
Zakończono kluczową inwestycję drogowo-kolejową w porcie zewnętrznym, 
wybudowano 7 km dróg, 10 km torów, 16 rozjazdów i parking buforowy dla 
samochodów ciężarowych. Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale 
zakładowym spółki  wynosi 2,32%. 
 

23. Zostaje nam spółka Pomorskie Hurtowe Centrum Rolno Spożywcze (Rënk), która 
kolejny rok z rzędu wypracowała zysk w podstawowej działalności. Wysoki poziom 
wynajmu powierzchni handlowych ponad 99% w ciągu całego roku oraz 
uzyskiwanie przychodów z innych tytułów, m.in. dzierżawa miejsc parkingowych, 
organizowanie imprez targowych, zwiększenie ilości wjazdów i nastąpił znaczący 
wzrost przychodów z podstawowej działalności spółki tj. o ponad 2 miliony 
złotych.   Udział % Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 
0,88%. 

 
Dwie spółki w upadłości likwidacyjnej tj. Unimor Radiocom, udział % Gminy Miasta 
Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 0,88% oraz Stocznia Gdynia SA. Udział % 
Gminy Miasta Gdańska w kapitale zakładowym spółki  wynosi 0,0005%., dla których brak 
danych. Ze spółek działających to są wszystkie. Sprawozdania finansowe spółek 
stanowią załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Jeśli Państwo macie pytania, to bardzo proszę, postaramy się z koleżankami na nie 
odpowiedzieć. Dziękuje bardzo. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Ładnie pani zreferowała i konkretnie. Czy są pytania ze strony 
Państwa Radnych. Bardzo proszę pani Ela Strzelczyk. 
 
 



28 
 
 

Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. Rzeczywiście bardzo dobrze pani zreferowała, w zasadzie szczegółowo i 
jasno. Interesują mnie dwie spółki tj. Hala Gdańsk-Sopot. Mówiła pani, że tam było 
planowane chyba 300 tysięcy osób, odwiedziło halę ponad 320 tysięcy widzów, a 
pomimo tego jest strata w tej spółce. Czy tj. ze względu na inwestycje, czy z jakichś 
innych powodów. Drugie pytanie, jeśli chodzi o Arenę Gdańsk, też jest strata, to wiemy. 
Natomiast mamy nowego sponsora głównego i mam nadzieję, że ten operator, który 
w tej chwili działa, tzn. działa ciągle ten sam, ale sponsor jest inny, więc może coś na 
ten temat pani wypowie, czy planujemy, że w końcu  Arena Gdańsk zacznie przynosić 
dochody? 
 
Pani Małgorzata Stasiak - Wydział Polityki Gospodarczej- Referat Nadzoru 
Właścicielskiego -Główny Specjalista 
Odpowiem, jeśli chodzi o ERGO Arenę (Hala Gdańsk-Sopot), jest to tego typu obiekt, 
który nigdy nie będzie obiektem rentownym. I tak plan, jaki ta spółka miała w zakresie 
wyniku jest o wiele lepszy od planowanego. Planowaliśmy, że hala będzie miała 3,6 
milion straty na koniec 2021 roku. Tymczasem wynik ten się zamknął stratą minus 1,2 
miliona złotych, więc mimo tych trudności, które były w poprzednich latach, naprawdę 
związane z sytuacją covidową i tak ta spółka bardzo dobrze sobie radzi. W związku z 
tym mogę tylko powiedzieć tyle, że ten wynik i tak jest lepszy od tego, jaki był planowany 
i na tle innych hal w Polsce. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. no tak, są obiekty przecież, które wiemy, że się nie będą spinały, tak samo jak 
i stadion, dotujemy go, tak jak w całej Polsce. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Panie przewodniczący idziemy w tym kierunku, żeby jednak  się w jakiś sposób spinały. 
Widzę, że wszystko robimy, żeby jakoś się spiąć 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Na Ergo Arenie była planowana strata 3,6 miliona złotych, a jest wykonana około 1,3 
miliona, więc idziemy w dobrym kierunku, tylko się cieszyć mimo tego, żę naprawdę 
pandemia była okropna, był brak organizacji koncertów, spotkań a jednak ta strata jest 
coraz mniejsza, a byłaby jeszcze mniejsza, gdyby nie te problemy. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Ale to już chyba był rok praktycznie bez pandemii. 
 
Pani Małgorzata Stasiak - Wydział Polityki Gospodarczej- Referat Nadzoru 
Właścicielskiego -Główny Specjalista 
Dlatego mamy lepszy wynik o 1,5 miliona złotych od planowanego.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem. Cieszę się bardzo i mam nadzieję, żę w tym roku będzie jeszcze lepiej. A 
teraz jeszcze a pro po Areny Gdańsk, czy nam się uda w końcu wyjść z tych strat? 
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Pani Anna Szczepańska - Wydział Polityki Gospodarczej- Referat Nadzoru 
Właścicielskiego -Główny Specjalista 
Pani Radna. Wydaje mi się, że to w najbliższym czasie nie nastąpi, ponieważ mamy 
jeszcze sporo do spłacenia kredytu, mamy jeszcze pandemię, pomimo przychodów od 
sponsora, no one niestety nie zaspakajają nas tak, żeby wystąpił zysk. zarówno 
operator ma problemy z utrzymaniem swoich wyników planowanych. Tak samo to się 
przebija niestety na Arenę, a ponieważ Arena się coraz bardziej starzeje, musimy 
niestety też pieniądze  przeznaczać na odnowienie tego majątku, bo Arena ma już 
ponad 10 lat i wymaga pewnych pieniędzy i wydaje nam się, że w tej chwili, nie wiem 
przez kilka następnych lat wyników dodatnich się nie należy spodziewać z tej spółki.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Też podejrzewam, że bieżąca konserwacja będzie wymagała nakładów i nie 
liczę, że szybko ona się zepnie, a nawet może być jeszcze bardzo długo na minusie. Czy 
są jeszcze głosy w dyskusji?  Nie ma, zamykam ten punkt obrad, przechodzimy do 
następnego, druk nr 1380. 
 

PUNKT – 7. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk Nr 1380. 
Przedstawia: Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.225.2022 

 
Pani Ewa Jarowicz – Wydział Polityki Gospodarczej, Główny Specjalista w 
Referacie Nadzoru Właścicielskiego 
Dzień dobry. projekt uchwały dotyczy dokapitalizowania GIS kwotą 6.324.000 
złotych. Środki te spółka zamierza przeznaczyć na realizację budynku 
wielorodzinnego z 43 lokalami mieszkalnymi w skład którego będzie wchodziło 
25 lokali mieszkalnych ze wsparciem oraz 18 lokali komunalnych. Całość 
inwestycji szacowana jest na 38.572.000 złotych brutto.  
 
Gmina Miasta Gdańska dokapitalizuje w około 20% całą inwestycję, natomiast 
80% środków pochodzić będzie z Funduszu Dopłat Banku Gospodarstwa 
Krajowego. Dziękuje bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – Druk Nr 1380. 
  
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X X 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Ewę 
Jarowicz - Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 
Wydziale Polityki Gospodarczej, Komisja – 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła 
i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku 
nr 1380 – bez poprawek. Opinia Nr 44-8/509/87/2022 - oryginał został 
przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 
2022 roku.  
 

PUNKT – 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie przyjęcia strategii Rozwoju 
Miasta Gdańska pn. „Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta” – Druk Nr 
1387. 
Przedstawia: Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz 

Społeczno-Gospodarczych 
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.232.2022 

 
Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-
Gospodarczych, 
Dzień dobry. Tutaj z kolegą Krzysztofem Maciarzem z Biura Rozwoju Gdańska 
postaramy się w miarę zwinnie zreferować temat. 
 
Przekazując informację nt. Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta pokazywał na 
prezentacji, która stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. W ciągu ostatnich siedmiu 
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lat od uchwalenia Strategii zmieniły się uwarunkowania na szczeblu lokalnym, 
regionalnym, krajowym oraz unijnym. W listopadzie 2020 roku także znowelizowane 
zostały przepisy  prawne, ustawa o samorządzie gminnym, ustawa o zasadach 
prowadzenia polityki rozwoju. Mając na uwadze te zmiany uwarunkowań i te przepisy 
prawa, regulacje zasadnym było podjęcie prac nad sporządzeniem zmian dokumentu 
Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta tak, żeby spełniał on te wymagania 
proceduralne i merytoryczne wynikające z wymienionych ustaw. Ważne było też 
zapewnienie spójności tego dokumentu ze strategią województwa pomorskiego 2030, 
która chwile wcześniej została również przyjęta oraz z krajowymi i unijnymi 
dokumentami programowymi w zakresie polityki rozwoju. 
 
Proces opracowania zmian był realizowany w oparciu o zapisy uchwały Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 września 2021 roku w sprawie określenia szczegółowego trybu, 
harmonogramu opracowania zmian dokumentów, w tym też trybu konsultacji. 
 
Jak wyglądał cały proces opracowania zmian. Najpierw w ramach procesu opracowana 
została diagnoza sytuacji społecznej gospodarczej, przestrzennej, w tym 
środowiskowej. Została ona sporządzona przez Centrum Analiz i Ekspertyz  
Uniwersytetu Gdańskiego. Wnioski z tej diagnozy płynące pozwoliły na sformułowanie 
celów strategicznych oraz kierunków działań podejmowanych dla ich osiągnięcia.  
 
Pierwszy etap partycypacyjny pozwolił na zderzenie tych płynących wniosków jak i też 
oczekiwań mieszkańców. Dowiedzieliśmy się poprzez warsztaty, cztery warsztaty 
tematyczne, w trzech obszarach, obszarze społecznym, gospodarczym, przestrzennym 
oraz  jeden warsztat podsumowujący dotyczący jakości życia, ale i także z ankiety. W 
ankiecie udział wzięło ponad 4 tysiące osób na temat tego jakie są według mieszkańców 
priorytety rozwojowe miasta Gdańska, i zaraz do tego wrócę. 
 
Został opracowany projekt strategii, który został zaopatrzony w model struktury 
funkcjonalnoprzestrzennej. Model został wykonany przez Biuro Rozwoju Gdańska i 
model wynika z tych znowelizowanych przepisów prawa, które położyły mocny akcent 
na integracje wymiaru przestrzennego, gospodarczego i społecznego. Model zawiera 
również rekomendacje w zakresie kształtowania i prowadzenia polityki przestrzennej 
miasta Gdańska. 
 
Po stworzeniu projektu strategii zawierającego uwagi, diagnozy z etapu 
partycypacyjnego, mieliśmy etap II partycypacyjny, konsultacyjne społeczne projektu 
strategii. II etap partycypacyjny, w sumie udział w nim wzięło około 400 uczestników, 
uprawnieni do udziału i też zaproszeni, to mieszkańcy Gdańska, partnerzy społeczni, 
partnerzy gospodarczy, sąsiadujące gminy i ich związki. Forma przekazania informacji, 
biuletyn informacji publicznej – pewne obligo, tablica ogłoszeń, ale także Citylight, 
plakaty w autobusach, tramwajach, ogłoszenia w prasie, bezpośrednie e maile 
kierowane do organizacji, informacje na stronie gdansk.pl, media społecznościowe 
Facebooki, wykorzystana została również Karta Mieszkańca.  
 
Po procesie II partycypacyjnym opracowano projekt strategii uwzględniający zgłoszone 
uwagi, a następnie przedłożono ten projekt strategii Zarządowi Województwa 
Pomorskiego oraz przeprowadzono ewaluację ex ante. Oba te kroki, to również obligo 
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wynikające wprost z przepisów ustawowych. I tak w przypadku Zarządu Województwa 
Pomorskiego opinia była pozytywna projekt Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju 
Gdańska jest spójny ze strategią rozwoju województwa pomorskiego, taka została 
wydana opinia. Zaś ewaluacja ex ante, tutaj mamy cytat mówi, że ewaluowany 
dokument posiada wysokie walory merytoryczne i stanowi wartościową podstawę 
realizacji działań  strategicznych w skali lokalnej.  
 
Co jeszcze chciałbym tutaj powiedzieć, co do etapu partycypacyjnego, konsultacyjnego? 
Łącznie do dokumentu zgłoszono 176 uwag, ale traktowaliśmy bardziej jako wątki a 
niżeli uwagi mówiące tylko o uzupełnieniu tylko jednego wyrazu, bo to były często 
wielostronicowe opracowania. Jak one zostały rozpatrzone, w jaki sposób ich 
rozstrzygnięcia? Jedynie 19% nie zostało uwzględnionych, 20% uwzględniono 
całościowo, wprowadzono do dokumentu, częściowo 10%. Treść uwagi znajdowała się 
w dokumencie, dotyczyło to 21% uwag. Uwaga stanowiła zakres przedmiotowy innych 
dokumentów miejskich, często właśnie tego niższego rzędu, to było 18% i zostawiliśmy 
12% z tych uwag, te 20 uwag to są uwagi do rozpatrzenia na dalszym etapie prac, czyli 
na etapie programów. 
 
I tak patrząc na tą oś procesu opracowania zmian strategii chcielibyśmy właśnie stanąć 
na sesji z opracowaną końcową wersją strategii. 
 
Jaka jest zawartość strategii obecna  i jakie zaszły zmiany w stosunku do poprzedniego 
dokumentu?  
 
Bez zmian została wizja rozwoju miasta Gdańska. Wizja, która mówi, że jest to miasto 
skupiające i przyciągające to co najcenniejsze, ludzi dumnych z dziedzictwa, 
solidarnych, otwartych, kreatywnych, rozwijających się i wspólnie kształtujących 
przyszłość, czyli ona jest według nas wciąż aktualna, według mieszkańców również. Co 
do wizji nie było wniesionych żadnych uwag. I to po części też pokazuje nam ostatni 
narodowy spis powszechny, wyniki jego, ten wzrost w Gdańsku jako jedno z nielicznych 
dużych miast w Polsce 3,3%, że tj. właściwie obrany kierunek i ona ma tam swoje 
odzwierciedlenie. 
 
Zaktualizowane zostały tak jak wprowadzenie, proces budowania strategii, trendy 
rozwojowe, system realizacji strategii oraz ramy  finansowe i źródła finansowania. 
Częściowo zostały zmienione wartości strategiczne, cele strategiczne oraz oczekiwane 
rezultaty planowanych działań, a nowością w tej strategii są wskaźniki ich osiągnięcia 
oraz wspomniany model struktury funkcjonalnoprzestrzennej. Model struktury 
funkcjonalnoprzestrzennej występuje w dwóch wariantach. W wariancie skróconym, 
tak jak widzimy jest to rozdział VIII, ale też w formie obszernego załącznika, ale o tym 
troszeczkę więcej później. 
 
Jakie mamy cele strategiczne w obecnej strategii? Mamy 4 cele tj. zielone miasto, 
wspólne miasto, dostępne miasto, innowacyjne miasto. Poza zmianą w nazewnictwie 
tych celów tą nowością tj. zielone miasto. Nie mieliśmy tego celu wcześniej na poziomie 
strategicznym. Decyzja o dodaniu tego nowego celu, ale także wśród wartości 
strategicznych nowej chmury zielonej, która tak skrótowo nazywamy wynikała 
chociażby z dokumentów wyższego rzędu, z Karty Lipskiej, z Europejskiego Zielonego 
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Ładu oraz też była bardzo często wskazywana przez mieszkańców na warsztatach, ale 
także na ankiecie, o której wspomniałem głównych trendów. I tak wśród tych głównych 
trendów, które wskazywali mieszkańcy to była  zieleń w mieście 63% wskazań, transport 
publiczny 54% wskazań, rewitalizacja dzielnic, ochrona środowiska, infrastruktura 
drogowa oraz przygotowanie miasta do skutków zmian klimatu, to są wartości, które 
uzyskały powyżej 40%.  
 
Czyli mamy obszar zielony, obszar transportu publicznego, przemieszczania się w 
mieście, infrastruktura drogowa oraz rewitalizacja dzielnic, to było  top topów, te 
najważniejsze aspekty, na które głosowali mieszkańcy. 
 
Wspomniane 4 cele strategiczne zawierają kierunki rozwoju, kierunki działań i tutaj co 
Państwo widzicie tj. bardzo syntetyczna, skrótowa próba zaprezentowania właśnie tych 
kierunków działań:  
 
1. W Zielonym Mieście mamy tematy takie jak system przyrodniczy, ochrona zasobów 

przyrody, adaptacja do zmian klimatu, ograniczenie zanieczyszczeń oraz 
zazielenianie i bioróżnorodność. 

2. Wspólne Miasto mamy tematy jak edukacja przez całe życie, solidarność i równe 
szanse, partnerstwa i wspólnoty, kultura i dziedzictwo, zdrowie publiczne, oraz 
zapobieganie depopulacji. 

3. Dostępne Miasto, aspekt przemieszczeń, aspekt przestrzeni to zrównoważona 
mobilność, poprawa bezpieczeństwa, likwidacja barier, system drogowy, bliskość i 
kompaktowość oraz przestrzenie publiczne. 

4. Innowacyjne Miasto, obszar gospodarczy nowoczesna gospodarka, transformacja 
energetyczna, cyfryzacja usług, port morski i lotniczy oraz turystyka i czas wolny. 
 

Każdy z tych celów posiada swój opis co rozumiemy jako cel Zielone Miasto oraz też 
kierunki działań. Kierunki działań, które są rozwinięciem tej formy skrótowej, którą 
przed chwilą Państwu zaprezentowałem. I tak chciałbym przede wszystkim 
zaprezentować ostatni cel gospodarczy, czyli innowacyjne miasto. Jest to według 
dokumentu miasto oparte na nowoczesnej odpowiedzialnej i zrównoważonej 
gospodarce wspierającej rozwój przedsiębiorczości i zapewniającej atrakcyjne warunki 
pracy i prowadzenia konkurencyjnej działalności gospodarczej, prowadzącej 
mieszkańców do dobrobytu.  
 
Jakie mamy kierunki działań, jest ich 5: 
1) Wzmacnianie zdywersyfikowanej, inteligentnej i konkurencyjnej gospodarki, 

odpowiedzialnej społecznie i środowiskowo, w tym niskoemisyjnej produkcji, 
zaawansowanych usług oraz prowadzenia badań i rozwoju. 

2) Transformacja energetyczna i modernizacja sieci infrastruktury technicznej. 
3) Wspieranie transformacji cyfrowej oraz cyfryzacja usług publicznych. 
4) Wzmacnianie konkurencyjności portu morskiego i lotniczego oraz poprawa 

zewnętrznej dostępności transportowej. 
5) Wzmacnianie potencjału turystycznego i rozbudowa infrastruktury czasu wolnego. 
 
Zanim Pan Krzysztof Macierz z BRG powie o modelu, o prezentacji tych celów w 
przestrzeni, to nowością poza modelem, o którym wspomniałem oczekiwane rezultaty 
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realizacji celu oraz wskaźniki realizacji rezultatu tych wskaźników, to mamy  4 
wskaźniki Strategiczne: 
 

1) Oczekiwany rezultat realizacji celu: Wzrost liczby miejsc pracy w nowoczesnej 
gospodarce,  

Jaki wskaźnik rezultatu w 2030 roku: Powstanie 20 tys. nowych miejsc pracy w sektorze 
nowoczesnych usług oraz produkcji 
 

2) Oczekiwany rezultat realizacji celu: Wzrost atrakcyjności inwestycyjnej Gdańska 
Wskaźnik rezultatu w 2030 roku: Wzrost powierzchni nieruchomości zajętej na 
prowadzenie działalności gospodarczej z poziomu 7,6 mln m² do 9,4 mln m² 
 

3) Oczekiwany rezultat realizacji celu: Wzrost konkurencyjności portu morskiego 
Wskaźnik rezultatu w 2030 roku: Wzrost przeładunków kontenerów w porcie morskim z 
poziomu 2,1 mln TEU do 2,8 mln TEU 
 

4) Oczekiwany rezultat realizacji celu: Wzrost cyfryzacji usług publicznych 
Wskaźnik rezultatu w 2030 roku: Wzrost liczby usług realizowanych przez Urząd Miejski w 
Gdańsku i jednostki budżetowe miasta Gdańska dostępnych w formie cyfrowej z poziomu 
30% do 85% 
 
O wskaźnikach na poziomie operacyjnym, tym szerszym będziemy mówić przy okazji 
programów rozwoju, ale o tym za chwilę. Teraz chciałbym oddać głos Krzysztofowi z 
Biura Rozwoju Gdańska, który zaprezentuje Model Struktury Funkcjonalno-
Przestrzennej.  
 
Pan Krzysztof Maciarz - BRG, Zespół Transportu - Główny Projektant 
Dziękuję. Szanowni Państwo. 
Bardzo krótko i zwięźle. Model Struktury Funkcjonalno-Przestrzennej to tak jak już Marcin 
wcześniej wspomniał jest nowym elementem, który się pojawił w strategiach, w 
strategiach gminnych, jest  to wymóg ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. 
poz. 559). I co chciałbym podkreślić model struktury funkcjonalno-przestrzennej jest 
obligatoryjną częścią strategii rozwoju gminy, odnosi się do jej treści oraz obrazuje 
przestrzenny wymiar zmian. Stanowi on graficzne przedstawienie wizji rozwoju miasta. 
Zawarte w nim elementy wskazują na ogólnie obrany kierunek przekształceń całego 
miasta i nie definiują konkretniej lokalizacji inwestycji. Określa on takie współczynniki, 
czynniki, które charakteryzują podejście właśnie ogólnomiejskie, natomiast rozwiązania 
szczegółowe będą formułowane w dokumentach niższego rzędu. 
 
 Model Struktury Funkcjonalno-Przestrzennej obejmuje przede wszystkim i wskazuje 
funkcje dominujące w mieście. Czyli stawiamy na dalszy rozwój, zrównoważony rozwój 
osadnictwa, struktury mieszkaniowej, mieszkaniowo – usługowej. Co warto podkreślić? 
Jesteśmy dzisiaj na posiedzeniu Komisji Polityki Gospodarczej,  (pokazywał na prezentacji- 
str. 22), czyli dwa bieguny rozwoju gospodarczego, czyli zaplecze portu lotniczego oraz 
zaplecze portu morskiego, to są obszary koncentracji funkcji przemysłowo – magazynowo 
-usługowych, w tym właśnie logistyki  i jej funkcji o wysokich technologiach na zapleczu 
portu lotniczego. To również podtrzymanie a także utworzenie nowych terenów zielonych 



35 
 
 

w mieście a także usankcjonowanie i dalsze podtrzymanie terenów rolniczych na obszarze 
Olszynki i Wyspy Sobieszewskiej. 
 
Kolejnymi elementami, które wskazujemy to są bieguny wzrostu usługowe, czyli centralne 
pasmo usługowe od trzech ośrodkach, czyli Śródmieście, Wrzeszcz, Oliwa. To również 
nowe centrum powstałe dla dzielnicy Gdańska Południe, a także cztery obszary 
strategiczne interwencji, czyli obszary w zasadzie w rewitalizacji, których już obecnie maja 
miejsce procesy rewitalizacyjne, czyli obszary Nowego Portu z Twierdzą Wisłoujście, 
rewitalizowanej Oruni, Biskupia Górka Stary Chełm  oraz Dolne Miasto- Plac Wałowy – 
Stare Przedmieście. 
 
I tak jak już Marcin wcześniej wspomniał, bardzo ważnym akcentem położonym w strategii 
jest ten akcent zielony, na zieleń w mieście, to faktycznie było bardzo mocno podkreślane 
przez mieszkańców w procesie konsultacji, ze jest to ta kwestia, którą by oni przede 
wszystkim widzieli, ze musi się znaleźć. Wskazujemy tutaj takie główne elementy tej nowej 
i rozwijanej infrastruktury  zielonej, czyli Park Południowy (pokazał na prezentacji, str. 23) 
na obszarze gdańskiego południa, to rozwój tzw. błękitno-zielonych pasm, czyli takich 
korytarzy ekologicznych opartych w głównej mierze o doliny potoków, które przebiegają 
przez miasto. To również wskazane zielone aleje, które mamy nadzieję, że zostaną 
wykreowane, czyli ulice z bogatymi nasadzeniami drzew, z bogatymi nasadzeniami zieleni 
niskiej. To również wspólne miasto, czyli nowe centrum w dzielnicy Gdańska Południe, to 
ochrona pasa nadmorskiego, czyli naturalnego wyglądu i funkcji na plażach. To rozwój 
rekreacji wodnej, infrastruktury spędzenia czasu wolnego to również oczywiście dostępne 
miasto. Miasto, które rozwijać się będzie  w dużej mierze w oparciu o transport zbiorowy, 
czyli wskazujemy tutaj rozbudowaną linię kolejową PKM w kierunku południa Gdańska. To 
również wskazane nowe trasy tramwajowe na obszarze całego miasta jak również 
ekologiczny transport, czyli rowery, sieć tras rowerowych uzupełniona o takie 
podwyższoną klasę techniczną dróg rowerowych, czyli eko-strady. I to tak jak już 
wspomniałem, również na tej mapie mogą Państwo zobaczyć, to innowacyjne miasto, czyli 
tereny portu lotniczego, czyli taki nasz centralny punkt  przeładunkowy (hub), wysokich 
technologii  tereny portu morskiego, czyli tereny związane z logistyką a także tereny Płoni 
i Błoni, czyli zaplecze gdańskiej rafinerii, na których również mamy zarezerwowane 
miejsce na rozwój tych funkcji takich stricte przemysłowych. I to tyle ode mnie, dziękuję. 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-
Gospodarczych, 
Jakie są dalsze etapy prac?    
Jak wspomniałem, bardzo byśmy chcieli, żeby temat został uchwalony na najbliższej sesji 
Rady Miasta Gdańska. Po tym etapie nastąpi etap rozpoczęcia partycypacyjnego procesu 
nad opracowaniem programów rozwoju. Ta nazwa programy rozwoju jest tą nowością, 
ponieważ obecne programy operacyjne one w myśl ustawy zmienia się ich nazewnictwo 
będą to teraz programy rozwoju. I co ważne obecne programy operacyjne one są 
ustanowione do 2023 roku włącznie, więc rozpoczynamy prace nad programami rozwoju 
wdrażającymi zapisy tej strategii. I jeden z pierwszych kroków to będzie opracowanie 
koncepcji, powołanie zespołu i opracowanie harmonogramu oraz sporządzenie diagnoz 
tematycznych uszczegółowiających i prace grup roboczych, współpraca oczywiście z 
mieszkańcami. Miejmy nadzieję, że w tym roku jakiś temat, jeśli kwestie covidowe nie będą 
tutaj nam za bardzo przeszkadzały w tym procesie partycypacyjnym. Chcemy spotykać się 
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na żywo, chcemy przechodzić przez wszystkie tematy, wszystkie programy rozwoju, które 
będą wykreowane. 
 
Co ważne? Wszelkie informacje na temat procesu, poukładane szczegółowe raporty, 
raport ewaluacyjny, opinia zarządu, wyniki badań, wyniki z ankiet są zamieszczane na 
stronie gdansk.pl (strategia) i tam są te najnowsze i ostatnie informacje na temat całego 
procesu, gorąco zachęcam. A z naszej strony proszę o pozytywną opinię Komisji w 
stosunku do projektu uchwały. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Proszę o przesłanie prezentacji do Komisji, która zostanie załączona do 
protokołu i przesłana do wszystkich członków naszej Komisji. 
Czy są głosy w dyskusji? Proszę pani radna Strzelczyk.  
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Jak długo trwało opracowanie tej strategii, tzn. to co dzisiaj nam przedstawiliście, czyli 
projekt uchwały. 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-
Gospodarczych, 
Mija rok, jesteśmy zgodnie z harmonogramem. Same kwestie, które musieliśmy przejść, 
bo te zmiany przepisów prawnych, o których mówiłem one po raz pierwszy definiują jakie 
należy przejść kroki, z jakimi odstępami czasu, więc ten harmonogram chcąc nie chcąc, on 
mógłby być skrócony o połowę, gdyby nie te przepisy ustawowe. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Rozumiem, że zgodnie z planem, tak? 
 
Pan Marcin Hrynkiewicz – p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-
Gospodarczych, 
Tak, dokładnie, tj. zgodnie z planem. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo.  
Czy są jeszcze głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie przyjęcia strategii Rozwoju Miasta Gdańska pn. „Gdańsk 2030 Plus 
Strategia Rozwoju Miasta” – Druk Nr 1387. 
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Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Marcina 
Hrynkiewicza - p.o. Kierownika Referatu Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych w 
Wydziale Polityki Gospodarczej  i Pana Krzysztofa Maciarza – Starszego Projektanta w 
Zespole Transportu w Biurze Rozwoju Gdańska oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja – 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1387 – bez poprawek. Opinia Nr 
44-8/510/88/2022 - oryginał został przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękujemy panom bardzo. Przechodzimy do następnego punktu obrad. 
 

PUNKT – 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji 
kasyna gry – Druk Nr 1390. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.235.2022 
 
Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Dzień dobry. Szanowni Państwo. 
Może pozwolę sobie połączyć te trzy punkty w jeden, bo tak naprawdę dotyczą one.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, właśnie chciałem pana prosić, żeby pan zreferował te trzy punkty, potem 
przeprowadzimy dyskusję i będzie osobno głosować każdy projekt uchwały, bardzo 
proszę panie dyrektorze. 
 
Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
I tak też zrobię, ponieważ tyczy się to lokalizacji kasyna przy ul. Długi Targ 14/ w hotelu 
IBB Hotel Gdańsk, więc lokalizacja jest jedna. Zgłosiły się 3 podmioty: Casino Sp. z o.o., 
Medella S.A. i Zjednoczone Przedsiębiorstwa Rozrywkowe S.A. są to firmy, które też 
prowadzą już w całej Polsce działalność związaną z kasynami. Jeżeli chodzi o drugie 
kasyno w Gdańsku, w tym momencie działa ono na ul. Chmielnej 10. Ono jeszcze będzie 
maiło prawo działać do 2026 roku. W tym momencie na województwo, jeszcze raz 
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przypomnę przypadają 3 kasyna, z czego 2 są zlokalizowane w Gdańsku. Nie było 
żadnych problemów, jeżeli chodzi o działalność kasyna przy ul. Długi Targ. Wiele osób 
nawet nie wie, że tam to kasyno się znajduje. Też powiem, że kasyna, które prowadzą 
działalność w gminach raczej starają się mieć porządek, jeżeli chodzi o działalność, o 
finanse, o ład publiczny i dlatego raczej skarg nie ma, ponieważ straciłyby koncesję. W 
związku z powyższym proszę o pozytywne rozpatrzenie tych trzech projektów uchwał, 
tych trzech druków Nr 1390, Nr 1391, Nr 1392. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To jest ta sama lokalizacja, gdzie obecnie jest kasyno, tak? 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG 
w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry – Druk Nr 1390. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1. Dzik Piotr Za X X 
2. Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3. Hajduk Michał  X Przeciw x 
4. Koralewski Kazimierz X X X 
5. Owczarczak Agnieszka X X X 
6. Rabenda Karol X X X 
7. Śpiewak-Dowbór Cezary X Przeciw X 

Obecni Radni: Agnieszka Owczarczak i Kazimierz Koralewski nie wzięli udziału w 
głosowaniu. 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Łukasza Kłosa – 
Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwały, zawartego w druku nr 1390.  
 

Głosowanie przebiegło w następujący sposób: 
2 głosy za, 2 głosy przeciw, 0 głosów wstrzymujących. 
Opinia Nr 44-8/511/89/2022 - oryginał został przekazany do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czyli mamy 2 głosy za i 2 głosy przeciwne. Jak to wygląda panie dyrektorze to co jest? 
 

Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jest 2 na 2. 
 
Elżbieta Wajs-Deyck – Biuro rady Miasta Gdańska, Starszy Inspektor 
Głosowanie jest  2 glosy za, 2 głosy przeciwne, czyli taka jest opinia, która nie rozstrzyga 
czy Komisja jest za projektem, czy przeciw projektowi.  
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Nierozstrzygnięta, tak? Nie wiem czy to głosowanie jest wiążące, jak to się ma do druku? 
 
Elżbieta Wajs-Deyck – Biuro rady Miasta Gdańska, Starszy Inspektor 
To głosowanie jest wiążące, bo jest quorum, są cztery osoby z liczącej siedmioro 
radnych Komisji. 
 
Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest opinia Komisji, która jest przedstawiona podczas głosowania. Skoro Komisja w 
ten sposób zadecydowała, to tak zostanie to przedstawione radzie miasta na sesji. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A jeśli na sesji ten projekt zostanie uchwalony, czy to jest wiążące dla tych co wydają 
decyzję? 
 
Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Muszą mieć pozytywną zgodę rady miasta. Jeżeli nie mają tej zgody, no to w tej 
lokalizacji to kasyno nie będzie mogło siłą rzeczy działać. Ministerstwo wydaje decyzję 
na 6 lat. Zatem być może inni zgłoszą się z propozycjami otwarcia kasyna w innych 
lokalizacjach. Na chwilę obecną wiem, że jeszcze inne podmioty złożyły wnioski do nas 
o lokalizację kasyna, tak, że na następnej sesji jest prawdopodobieństwo, że znowu 
będziemy głosować tego typu projekty uchwał. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. 
 
Pan Filip Kaczmarski – Pełnomocnik Casino Spółka z o.o. 
Witam panie przewodniczący, jestem pełnomocnikiem Casino Spółka z o.o., 
przysłuchuję się … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Do wypowiedzi proszę się zgłaszać podnosząc łapkę, proszę bardzo udzielam panu 
głosu. 
 
Pan Filip Kaczmarski – Pełnomocnik Casino Spółka z o.o. 
Witam serdecznie. Jestem pełnomocnikiem zarządu akurat tych trzech spółek. To tylko 
jakby w gwoli uściślenia tego co tutaj pan dyrektor przekazał, żebyście Państwo mieli 
wiedze a pro po koncesji na Długim Targu, ta koncesja się kończy, ona jest dokładnie 
do lipca 2023 roku. I teraz też jak było wspomniane my bez pozytywnej opinii na tą 
lokalizację nie mamy prawa składać dokumentów do Ministerstwa tak, żeby przyznał 
tą nową koncesję.  
 
Co istotne i ważne? Oczywiście przetarg jak już będzie też na województwo pomorskie, 
to jest brane pod uwagę oczywiście całe województwo, więc też jest taka możliwość, że 
tego kasyna w ogóle w Gdańsku nie będzie, tylko będzie zupełnie w innym mieście, tak 
jak mówię koncesje są limitowane z racji ilości mieszkańców i ilość kasyn się absolutnie 
nie zwiększy.  
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Na tę chwilę mogą być trzy koncesje w województwie pomorskim i na dziś 3 koncesje 
są, tak, że tylko kwestia w którym mieście to będzie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
W Gdyni i w Sopocie jest, prawda? 
 
Pan Filip Kaczmarski – Pełnomocnik Casino Spółka z o.o. 
Tak, bo jedna koncesja jest w Sopocie w hotelu Grand i dwie koncesje są u Państwa, 
czyli tak jak było powiedziane na ul. Chmielnej i  na Długim Targu …. 
   
Przewodniczący Piotr Dzik 
… tak, jak zawsze było, czyli 3 koncesje w naszym województwie, jedna koncesja w 
Sopocie a dwie koncesje w Gdańsku. 
 
Pan Filip Kaczmarski – Pełnomocnik Casino Spółka z o.o. 
… tak, że co do opinii, jeśli Państwo jako Wysoka Rada tych opinii wydacie, nie wiem 
pozytywnie opiniujących nawet 5, 7, czy 10, to tak czy siak oczywiście pan Minister 
będzie decydował i limit tych kasyn absolutnie się nie zwiększy. Natomiast co istotne i 
ważne nam zależy, dlatego pozwoliłem sobie tutaj wypowiedzieć się w kontekście tego, 
że to kasyno tam już działa pod tym adresem, no i nam najbardziej zależy na 
kontynuacji tej lokalizacji. I tutaj nie ukrywam, że i te nakłady zarówno jak i współpraca 
z hotelem też się jak najbardziej pozytywnie układa, więc tutaj ogromna prośba, 
oczywiście jako do Państwa z Komisji, ale też, żeby później do Wysokiej Rady jednak o 
wydanie tej pozytywnej opinii w formie uchwały, bo bez tej opinii ciężko nam będzie 
cokolwiek dalej procedować w Ministerstwie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję panu bardzo. Natomiast jeszcze tutaj dodam, w naszym tutaj Trójmieście są 
w Sopocie, Gdyni i u nas było także to jedno. Dlaczego głosowałem za tym kasynem? 
Dlatego, żeby u nas też było cywilizowane kasyno, żeby ukrócić rozwój tych małych 
nielegalnych jednorękich bandytów, które się gdzieś po kątach na czarno rozstawiają i 
to tylko z tego względu głosowałem za. Zobaczymy panie dyrektorze na sesji jak to 
będzie. Przechodzimy do głosowania dwóch jeszcze projektów o lokalizacji kasyna. 
 

PUNKT – 10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji 
kasyna gry – Druk Nr 1391. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.236.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dodam jeszcze, że w normalnym cywilizowanym świecie, w dużym mieście jedno 
kasyno powinno być, bo turyści tego też oczekują, może i nie tylko. 
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Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zwłaszcza, że nie mieliśmy tutaj problemu, więc też jestem tego zdania panie 
przewodniczący. Jeszcze dodam tylko, że w związku z tym, że jest prowadzone kasyno 
w tej lokalizacji, też otrzymujemy z kapslowego wpływy do budżetu, które potem są 
przeznaczane na profilaktykę. Natomiast wszystkie trzy podmioty są zarejestrowane 
poza Gdańskiem, zatem podatki tutaj nie spływają. Tak jeszcze w gwoli uściślenia. 
    
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Projekt został zreferowany w poprzednim punkcie obrad, odbyła się 
już dyskusja, przystąpimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry – Druk Nr 1391. 
 

Głosowanie: 
Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 

1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3.  Hajduk Michał  X Przeciw X 
4.  Koralewski Kazimierz X X X 
5.  Owczarczak Agnieszka X Przeciw X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary X Przeciw X 

Radny Kazimierz Koralewski – obecny, ale nie brał udziału w głosowaniu, dzwonił do 
przewodniczącego Komisji, że ma problemy z mikrofonem.  
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Łukasza Kłosa – 
Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwały, zawartego w druku Nr 1391. 
 
Głosowanie przebiegło w następujący sposób: 
1 głos za, 3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący się. 
 
Wobec powyższego głosowania Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry - Druk Nr 1391. 
  
Opinia Nr 44-8/512/90/2022 - oryginał został przekazany do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 29 września 2022 roku.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Opinia negatywna. Przechodzimy do następnego punktu obrad. 

 



42 
 
 

PUNKT – 11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji 
kasyna gry – Druk Nr 1392. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.237.2022 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Projekt został zreferowany w punkcie  9 obrad, odbyła się już dyskusja, 
przystąpimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
RMG w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry – Druk Nr 1392. 
 

 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3.  Hajduk Michał  X Przeciw X 
4.  Koralewski Kazimierz X X X 
5.  Owczarczak Agnieszka X Przeciw X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary X Przeciw X 

Radny Kazimierz Koralewski – obecny, ale nie brał udziału w głosowaniu, dzwonił do 
przewodniczącego Komisji, że ma problemy z mikrofonem.  
 

Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Łukasza Kłosa – 
Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego 
projektu uchwały, zawartego w druku Nr 1392. 
 

Głosowanie przebiegło w następujący sposób: 
1 głos za, 3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący się. 
 
Wobec powyższego głosowania Komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry - Druk Nr 1392. 
Opinia Nr 44-8/513/91/2022 Opinia Nr 44-8/513/91/2022 - oryginał został 
przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 września 2022 
roku.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Opinia negatywna. Przechodzimy do następnego punktu obrad. 
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PUNKT – 12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG  zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej  – Druk Nr 1394. 
Przedstawia: Pani Olga Goitowska – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 
Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska 
z 29 września 2022 r. – sprawa BRMG.0006.239.2022 
 
Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Szanowni Państwo. 
Tym razem zmiana, jeżeli chodzi o członka, który będzie reprezentował miasto Gdańsk 
w Stowarzyszeniu Polskiej Unii Mobilności Aktywnej w związku ze zmianą kompetencji 
pan prezydent Piotr Grzelak przeszedł do pionu inwestycyjnego. Tematy związane z 
mobilnością przeszły do prezydenta Kryszewskiego, więc siłą rzeczy logiczne jest, aby 
prezydent Kryszewski reprezentował miasto w Polskiej Unii Mobilności Aktywnej. 
Proszę o pozytywną opinię. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały RMG w 
sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej  
– Druk Nr 1394. 
 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta Za X x 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz X X X 
5.  Owczarczak Agnieszka Za X X 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

Radny Kazimierz Koralewski – obecny, ale nie brał udziału w głosowaniu, dzwonił do 
przewodniczącego Komisji, że ma problemy z mikrofonem.  
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Pana Łukasza Kłosa – 
Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja – 5 głosami za - 
jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 1394 – bez poprawek. Opinia Nr 44-8/514/92/2022 - oryginał 
został przekazany do protokołu z sesji Rady Miasta   Gdańska z dnia 29 września 
2022 roku.  
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PUNKT – 13. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 
złożonych ofert na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym w drodze 
zbierania i wyboru ofert lokalu użytkowego położonego przy ul. Miszewskiego 
17, pok. 203 w Gdańsku.  
Przedstawia: Pani Beata Dmitruk – Kierownik Działu Nieruchomości - Gdańskie 
Nieruchomości SZB  

 
Pani Beata Dmitruk – Kierownik Działu Nieruchomości - Gdańskie 
Nieruchomości SZB 
Dzień dobry. 
Panie Przewodniczący, Szanowna Komisjo. 
Proszę o wyrażenie opinii w sprawie oddania w najem lokalu użytkowego, przy ul. 
Miszewskiego 17, pok. 203 o powierzchni 36,89 m2, który został wystawiony do 
procedury bezprzetargowej w drodze zbierania i wyboru ofert z przeznaczeniem na 
siedzibę i działalność dla organizacji społecznych, stowarzyszeń i fundacji. Na 
zagospodarowanie przedmiotowego lokalu wpłynęły trzy oferty spełniające wymogi 
formalne: 
 

1.  Pierwszą ofertę złożyło Stowarzyszenie Pracowników Służby BHP Oddział w 
Gdańsku, z propozycją zagospodarowania lokalu na działalność: realizacja celów 
statutowych stowarzyszenia wraz z siedzibą organizacji. Celem stowarzyszenia jest 
popularyzacja problematyki bezpieczeństwa i higieny pracy, wyrażanie opinii w 
sprawach dotyczących nowych rozwiązań prawno-organizacyjnych związanych z 
bezpieczeństwem i higieną pracy, tworzenie organizacyjnych, prawnych i 
funkcjonalnych warunków do ingerencji pracowników służby BHP. Reprezentacja i 
jej obrona interesów zawodowych i społeczno-prawnych członków stowarzyszenia. 
Stowarzyszenie zostało zarejestrowane 27 lutego 2002 roku z siedzibą w Gdańsku 
i nie wynajmuje komunalnego lokalu użytkowego na terenie miasta Gdańska. 
  

2. Drugą ofertę złożyła Fundacja Mamma Mia, z propozycją zagospodarowania 
lokalu na: działalność rehabilitacyjną, edukacyjną, opiekuńczo-wychowawczą 
dedykowaną dzieciom  przebywającym w pieczy zastępczej i dzieciom 
niepełnosprawnym oraz działalność edukacyjno-informacyjna skierowana do 
opiekunów zastępczych. Celem fundacji jest prowadzenie wszechstronnej 
działalności w zakresie rozwoju dzieci i młodzieży w szczególności prowadzenie 
działalności opiekuńczo-wychowawczej, edukacji, kulturalnej a w szczególności 
poprzez przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu i wyrównywanie szans 
społecznych, profilaktykę zdrowia oraz propagowanie zachowań korzystnych na 
poprawę jakości życia, w szczególności osób niepełnosprawnych intelektualnie lub 
fizycznie oraz osób niepotrafiących prawidłowo funkcjonować w społeczeństwie. 
Fundacja została zarejestrowana 18 czerwca 2015 roku z siedzibą w Gdańsku i nie 
wynajmuje komunalnego lokalu użytkowego na terenie miasta Gdańska. 

 
3. Trzecią ofertę złożyła Fundacja BT z propozycją zagospodarowania lokalu na 

działalność: biuro fundacji, przestrzeń na organizację spotkań kulturalnych 
organizowanych przez fundację. Celem fundacji jest działalność oświatowo-
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kulturalna zwłaszcza popularyzacja sztuki, filmu animowanego i komiksu, 
fantastyki, kultury popularnej zachodu oraz szeroko pojętej kultury wschodniej, 
propagowanie wartości przyjaźni, tolerancji. Działanie na rzecz zwiększenia udziału 
obywateli w życiu publicznym oraz propagowanie postaw świadomego 
uczestnictwa w działalności społecznej. Fundacja została zarejestrowana 26 
września 2017 roku z siedzibą w Gdańsku i nie wynajmuje komunalnego lokalu 
użytkowego na terenie miasta Gdańska. 

 
Proszę Szanowną Komisje o opinię w tej sprawie. Pismo: Wniosek – pismo Nr: 
GN.LN.4120.297.2021.3859465 z 26.08.2022r. stanowi załącznik Nr 8 do 
protokołu. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Mamy trzy oferty, dwie fundacje i jedno stowarzyszenie.  
Mam pytanie, czy to jest to Stowarzyszenie Pracowników Służby BHP, które już 
dwukrotnie składało swoją ofertę i nie otrzymało od nas lokalu? 
 
Pani Beata Dmitruk – Kierownik Działu Nieruchomości - Gdańskie 
Nieruchomości SZB 
Tak. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, zatem przechodzimy do głosowania.  

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Głosuję za ofertą Stowarzyszenia Pracowników Służby BHP Oddział w Gdańsku. 
 
Wiceprzewodnicząca Elżbieta Strzelczyk 
Jestem za ofertą Fundacji Mamma Mia. 
 
Radny Hajduk Michał – członek Komisji  
Też jestem za ofertą Fundacji Mamma Mia. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Obecny nie wziął udziału w głosowaniu. Nie brał udziału w głosowaniu, dzwonił do 
przewodniczącego Komisji, że ma problemy z mikrofonem.  
 
Radna Agnieszka Owczarczak – członek Komisji  
Jestem za ofertą Stowarzyszenia Pracowników Służby BHP Oddział w Gdańsku. 
 
Radny Karol Rabenda – członek Komisji 
Nieobecny. 
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Radny Cezary Śpiewak 0 Dowbór- członek Komisji  
Jestem za ofertą Stowarzyszenia Pracowników Służby BHP Oddział w Gdańsku. 
 
Wynik głosowania: 

 Stowarzyszenie Pracowników Służby BHP Oddział w Gdańsku – 3 głosy za. 
 Fundacja Mamma Mia – 2 głosy za. 
 Fundacja BT – 0 głosów za. 

 
Opinia: 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przedstawionych przez Panią Beatę Dmitruk – 
Kierownik Działu Nieruchomości - Gdańskie Nieruchomości SZB, że na 
zagospodarowanie lokalu użytkowego, przy ul. Miszewskiego 17, pok. 203, o 
powierzchni użytkowej 36,89 m2, zostały złożone 3 oferty jak wyżej. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ofertę Stowarzyszenia Pracowników Służby BHP 
Oddział w Gdańsku. Opinia Nr 44-7/515/93/2022 - oryginał został przekazany do 
Prezydenta Miasta Gdańska.  
 

PUNKT – 14. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie  zmiany po stronie 
najemcy w obowiązującej umowie najmu lokalu użytkowego położonego przy 
ul. Jaskółczej 7/15 w Gdańsku.  
Przedstawia: Pani Beata Dmitruk – Kierownik Działu Nieruchomości - Gdańskie 
Nieruchomości SZB 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z dnia 10 maja 2018  
r.  o ochronie danych osobowych: (Dz. U. 2019, poz.1781)  
 
Wniosek - pismo Nr: NL.4121.234.2022.3887692 z 09.09.2022 r. stanowi załącznik 
Nr 9 do protokołu. 
Opinia Nr 44-7/516/94/2022 - oryginał został przekazany do Prezydenta 
Miasta Gdańska  

 
PUNKT – 15. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 3 Maja w Gdańsku.  
Przedstawia: Pani Anna Trzuskolas – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z dnia 10 maja 2018  
r.  o ochronie danych osobowych: (Dz. U. 2019, poz.1781)  
 
Wniosek -  pismo Nr: WGK-II.7142.210.2021. JK.3118406 z 08.09.2022 r. stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu.  
Opinia Nr 44-8/517/95/2022 - oryginał został przekazany do Prezydenta Miasta 
Gdańska  
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PUNKT – 16. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Kossaka w Gdańsku  
Przedstawia: Pani Anna Trzuskolas – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z dnia 10 maja 2018  
r.  o ochronie danych osobowych: (Dz. U. 2019, poz.1781)  
 

Wniosek - pismo Nr: WGK-II.7123.19.2022. IK.3379166 z 25.08.2022 r.  stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
Opinia Nr 44-8/518/96/2022 - oryginał został przekazany do Prezydenta 
Miasta Gdańska  

 
PUNKT – 17. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Łęczyckiej w Gdańsku.  
Przedstawia: Pani  Anna Trzuskolas – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z dnia 10 maja 2018  
r.  o ochronie danych osobowych: (Dz. U. 2019, poz.1781)  
 

Wniosek – pismo Nr - wniosek: WGK-II.7123 4?.12.2022.GM/IK.3408493 z 
25.08.2022 r. stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Opinia Nr 44-8/519/97/2022 - oryginał został przekazany do Prezydenta Miasta 
Gdańska  
 

PUNKT – 18. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uzupełnienia 
rocznych list osób zakwalifikowanych do udzielenia pomocy mieszkaniowej na 
2022 rok - po korektach wynikających ze złożonych odwołań. Wniosek – pismo 
Nr: WGK-II.3758801.2022.MD z 30.08.2022 r.  
Przedstawia: Pani Anna Trzuskolas – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
 
Pani Anna Trzuskolas – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że zostały złożone odwołania i do: 
1. Rocznej listy socjalnej dodano 2 osoby, i lista będzie zawierała 34 pozycje, 
2. Rocznej listy komunalnej pieczy dodano 1 osobę – lista będzie zawierała 15 pozycji, 
3. Rocznej listy TBS- bez partycypacji dodano 1 osobę – lista będzie zawierała 12 pozycji, 
 

a pozostałe listy pozostają bez zmian tj.: 
 

4. Roczna lista TBS- z partycypacją – 29 pozycji 
5. Roczna lista socjalna pieczy – 14 pozycji 
6. Roczna lista komunalna – 38 pozycji. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie uzupełnienia rocznych list osób zakwalifikowanych do udzielenia 
pomocy mieszkaniowej na 2022 rok – po korektach wynikających ze złożonych odwołań, 
polegających na dopisaniu do: 
 

1. Rocznej listy socjalnej 2 osób - lista będzie zawierała 34 pozycje, 
2. Rocznej listy komunalnej pieczy 1 osoby – lista będzie zawierała 15 pozycji, 
3. Rocznej listy TBS- bez partycypacji 1 osoby – lista będzie zawierała 12 pozycji, 

 

a pozostałe listy pozostają bez zmian tj.: 
 

4. Roczna lista TBS- z partycypacją – 29 pozycji 
5. Roczna lista socjalna pieczy – 14 pozycji 
6. Roczna lista komunalna – 38 pozycji. 

 
Głosowanie: 

Lp. Nazwisko i imię Za Przeciw Wstrzymujący się 
1.  Dzik Piotr Za X X 
2.  Strzelczyk Elżbieta X X Wstrzymała się 
3.  Hajduk Michał  Za X X 
4.  Koralewski Kazimierz Za X X 
5.  Owczarczak Agnieszka X X Wstrzymała się 
6.  Rabenda Karol X X X 
7.  Śpiewak-Dowbór Cezary Za X X 

 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Panią Annę Trzuskolas – p.o. 
Zastępcy Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej, Komisja 4 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uzupełnienia rocznych list osób 
zakwalifikowanych do udzielenia pomocy mieszkaniowej na 2022 rok – po korektach 
wynikających ze złożonych odwołań, polegających na dopisaniu do: 
 

1. Rocznej listy socjalnej 2 osób, i będzie zawierała 34 pozycje, 
2. Rocznej listy komunalnej pieczy 1 osoby – lista będzie zawierała 15 pozycji, 
3. Rocznej listy TBS- bez partycypacji 1 osoby – lista będzie zawierała 12 pozycji, 
 

a pozostałe listy pozostają bez zmian tj.: 
 

4. Roczna lista TBS- z partycypacją – 29 pozycji 
5. Roczna lista socjalna pieczy – 14 pozycji 
6. Roczna lista komunalna – 38 pozycji. 
Opinia Nr 44-8/520/98/2022 - oryginał został przekazany do Prezydenta 
Miasta Gdańska.  
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PUNKT – 19. 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad został wyczerpany. Chciałem poinformować, że wnioski do 
budżetu z poprzedniego posiedzenia Komisji zostały przesłane w terminie do 
Pani Prezydent. Doszedł jeszcze jeden wniosek pani radnej Elżbiety Strzelczyk, 
który został podpisany przeze mnie i również przesłany do Pani Prezydent.  
 
Nie będę sprawdzał obecności na zakończenie, bo przed chwilą było 
głosowanie. Nieobecny na dzisiejszym spotkaniu był radny Karol Rabenda.  
 
Spraw wniesionych ze strony radnych nie widzę. Natomiast powiem tak. 
Niewesołe czasy idą, z tego co słyszę z innych miast odnośnie do prądu, gazu i 
tych wszystkich innych podwyżek. Sytuacja ogólnie jest nieciekawa na świecie. 
Do miłego spotkania na sesji. Pozdrawiam wszystkich. 
 

Zamykam 44 posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało zakończone - 
godz. 12:15. 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 
 

/-/Piotr Dzik  
 
Protokół sporządziła: 
 
/-/ Elżbieta Wajs-Deyck 
Starszy Inspektor  
Biuro Rady Miasta Gdańska 


